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Doøynki w Domatkowie
W pierwszπ niedzielÍ wrzeúnia odby≥y siÍ gminne doøynki, ktÛrych organi-
zatorem by≥o so≥ectwo DomatkÛw. cd. na str. 6

Przemarsz wieÒcÛw doøynkowych, podczas Doøynek Gminnych w Domatkowie.

Panorama Kolbuszowej

Absolwenci Gimnazjum Nr 2 im. Jana Paw≥a II  w Kolbuszowej - rocznik 1986.      Fot. St. Nagaú

Orle, ty nie
jesteú kurπ...

... Uwaøam, øe narodowi polskiemu po-
trzeba przebudzenia, uúwiadomienia kim
jesteúmy i do czego jesteúmy przeznaczeni,
byúmy nie byli jak ten orze≥ ktÛry razem z
kurami chodzi≥ i dzioba≥ ziarna i niewiele
brakowa≥o by z or≥a zrobi≥a siÍ kura. Jan
Pawe≥ II Papieø mÛwi do nas, zabierajπc nas
na gÛrÍ tak jak w opowiadaniu, gdy przyrod-
nik bierze or≥a na najwyøszy szczyt i mÛwi:
"Orle, ty nie jesteú kurπ, ty jesteú or≥em,
krÛlem ptakÛw, przeznaczonym do latania w
przestworzach". Wtedy orze≥ spoglπda w
przestrzeÒ, przeszywa go promieÒ s≥oÒca,
rozpoúciera swe skrzyd≥a i frunie w prze-
stworza bo do nich jest przeznaczony. To, by
pÛjúÊ do wyborÛw to jeszcze ma≥o, by byÊ
spokojnym w sumieniu, øe dokona≥o siÍ w≥a-
úciwego wyboru trzeba naprawdÍ podejúÊ z
rozwagπ do kandydata i w úwietle prawdy
poddaÊ go weryfikacji. NastÍpnie w zaufaniu
oddaÊ na niego g≥os. Tak spe≥niony obowiπ-
zek wyborczy uwaøam za w≥aúciwy...

Z sekretarzem Starostwa Powiatowe-
go w Kolbuszowej Bogdanem Roma-
niukiem, pe≥nomocnikiem powiato-
wym Komitetu Wyborczego "Liga -
Forum" - rozmawia Marcin Mazur.

Czytaj na str. 8

Czytaj na str. 6



2 przeglπd KOLBUSZOWSKI  Nr 113

Odszed³
Brat Abel
18 sierpnia br. zmar≥  w klasztorze OO Fran-

ciszkanÛw w Niepokalanowie, w wieku 90 lat brat
Abel - Jan Depa-Dzie≥yÒski, urodzony w Dzikow-
cu. Wstπpi≥ do klasztoru w 1935r., w czasie orga-
nizowania go przez Ojca Maksymiliana Kolbe. Brat
Abel by≥ utalentowanym artystπ. Rzeübi≥ w kamie-
niu. Przez 67 lat pobytu w klasztorze wyrzeübi≥
ca≥y szereg duøych figur úwiÍtych i Chrystusa na
Krzyøu, ktÛre zdobiπ koúciÛ≥ w Niepokalanowie i
inne úwiπtynie. W okresie od wiosny do jesieni
uprawia≥ piÍkny ogrÛd. Brat Abel interesowa≥ siÍ
pielgrzymami przybywajπcymi do Niepokalanowa
z powiatu kolbuszowskiego. Co roku w lecie odwie-
dza≥ teø krewnych w swoich rodzinnych stronach.

(-)

Juø od pierwszych dni wakacji, w Domu
Kultury w Kolbuszowej GÛrnej, dzieci mia≥y
moøliwoúÊ spÍdzenia wolnego czasu. Na brak za-
interesowanych nie moøna by≥o narzekaÊ.
WúrÛd oko≥o 80 uczestnikÛw, ponad 40 bywa≥o
sta≥ymi "bywalcami klubu". Obok rÛønorodnych
form, gier i zabaw, zajÍÊ plastycznych powsta≥y
cztery grupy ma≥ych artystÛw utworzone przez
dzieci biorπce udzia≥ w "Spotkaniach z wakacja-
mi 2002".

Kulminacjπ wakacji by≥o ich uroczyste za-
koÒczenie, podczas ktÛrego mali twÛrcy mogli
popisaÊ siÍ swoim dwumiesiÍcznym dorobkiem
artystycznym. Program by≥ bardzo bogaty. Dzie-
ci by≥y twÛrcami zaprezentowanych, w sumie
szeúciu, uk≥adÛw tanecznych i czterech sztuk te-
atralnych.

Na zakoÒczenie imprezy podsumowujπcej
spotkania wakacyjne, moøna by≥o obejrzeÊ wy-
stawÍ oko≥o 400 prac plastycznych stworzonych
podczas tegorocznego wypoczynku w Domu
Kultury w Kolbuszowej GÛrnej. WystawÍ bÍdzie
moøna obejrzeÊ do koÒca wrzeúnia w godz. od
900 do 1900 . Zapraszamy.

Edyta Kus - Mokrzycka.
Koncert zespo≥u Misteria.
W sobotÍ, 10 sierpnia br. odby≥a siÍ w Miej-

skim Domu Kultury w Kolbuszowej trzecia edy-
cja koncertÛw organizowanych pod has≥em
"Most Darkness and BrutalityÖ". Tym razem
wystπpi≥ zespÛ≥ MISTERIA z Rzeszowa.

ZespÛ≥ powsta≥ w 1996 roku z inicjatywy
Mariusza Zawadzkiego (gitara, wokal) i Paw≥a
(perkusja).  Nied≥ugo pÛüniej do≥πczy≥ drugi gi-
tarzysta - Tomek. W tym sk≥adzie MISTERIA
zaliczy≥a swoje pierwsze, lokalne koncerty. Po
blisko dwu latach spÍdzonych w garaøu nad
kszta≥towaniem wizji muzycznej, zespÛ≥ wszed≥
do studia RSC w rodzinnym Rzeszowie, gdzie za-
rejestrowa≥ 14 minut muzyki na pierwsze wy-
dawnictwo, zatytu≥owane po prostu "Promo'98".
Te dwa utwory - "Death-Dreams Journey" i
"Yearning" ukaza≥y siÍ takøe na sk≥adance "Epi-
centrum" (Boofish Records), prezentujπcej syl-
wetki piÍciu m≥odych rzeszowskich zespo≥Ûw.
Luty / marzec 1999 to sesja nagraniowa w sanoc-
kim Manek Studio, ktÛrej owocem by≥ debiu-
tancki album grupy - "Masquerade of Shadows".
Materia≥ ten ostateczny szlif uzyska≥ dopiero w
grudniu 1999. MISTERIA zbiera znakomite re-
cenzje w prasie podziemnej i w efekcie podpisu-
je kontrakt z Empire Records/Massive Manage-
ment, ktÛry niestety zosta≥ w maju 2000 rozwiπ-

Wakacje w Domu Kultury
w Kolbuszowej GÛrnej

zany. W miÍdzyczasie zespÛ≥ zaliczy≥ sporo øy-
wio≥owych wystÍpÛw, grajπc w towarzystwie
Lux Occulta, Gardenian, Decapitated, Neolith,
Sanatorium, Demise, Devilyn, Sacrum, Sceptic,
Epitome...

Latem 2000 roku zespÛ≥ zwiπza≥ siÍ z wy-
twÛrniπ Pagan Records, czego owocem jest naj-
nowszy album "Universe Funeral". NastÍpca
"Masquerade of Shadows", to album bardzo
ambitny i nie naleøπcy do naj≥atwiejszych w od-
biorze. ZespÛ≥ ustawi≥ poprzeczkÍ bardzo wyso-
ko i efekt koÒcowy bÍdzie zapewne dla wielu
sporym zaskoczeniem. Na najnowszym dziecku
MISTERII moøna bowiem znaleüÊ elementy  no-
woczesnego black metalu, wp≥ywy death, doom a
nawet elementy folku (sic!). RÛønorodnoúÊ kom-
pozycji, czÍste zmiany tempa, od szybkiej, agre-
sywnej jazdy do melodyjnych, wolnych pasaøy,
oraz mocno rozbudowane partie wokalne to naj-
wiÍksze atuty zespo≥u. Poszukiwanie muzyczne-
go wyrazu zaowocowa≥o rÛwnieø wykorzystaniem
podczas nagrywania "Universe Funeral" niespo-
tykanych w tego rodzaju muzyce instrumentÛw,
jak didgeridoo, bongosÛw czy fujarki.

WystÍpy na øywo sπ waønym elementem
dzia≥alnoúci MISTERII, pod-
czas ktÛrych zespÛ≥ potwier-
dza swojπ klasÍ i predyspozy-
cje do znakomitego przedsta-
wiania swojej sztuki nie tylko
w studio, ale rÛwnieø przed
publicznoúciπ. Tak teø i by≥o w
Kolbuszowej. Od pierwszych
düwiÍkÛw "Folkien" przez
"Katharsis", "Scorn", "Lords of
Chaos", "Cremation" (cover
Kinga Diamonda) aø po in-
strumentalny utwÛr bÍdπcy
przerÛbkπ tematu wiodπcego
z filmu "Pulp Fiction" Quenti-
na Tarantino, publika bawi≥a
siÍ znakomicie.

S.D.

Lepper w
Kolbuszowej

13 sierpnia br. na placu targowym obok kolbu-
szowskiego stadionu odby≥o siÍ publiczne spo-
tkanie szefa "Samoobrony" z Kolbuszowianami.

W ten wtorek, w ten targowy kolbuszowski
dzieÒ, Andrzej Lepper zawziÍcie krytykowa≥ po-
czynania wszystkich dotychczasowych rzπdÛw III
Rzeczypospolitej, a przy okazji wyraøa≥ siÍ kry-
tycznie i lekcewaøπco o Marianie Krzaklewskim,
naszym rodaku urodzonym w Kolbuszowej w
1950r. Ujemne wypowiedzi pana Leppera na te-
mat dr Mariana Krzaklewskiego dotknÍ≥y Kolbu-
szowian. Ktoú z uczestnikÛw tego wiecu usi≥owa≥
zwrÛciÊ Andrzejowi Lepperowi na to uwagÍ, ale
bez skutku. Pan Lepper odpowiedzia≥ na kilka
pytaÒ dotyczπcych m.in. rent i emerytur. A na py-
tanie: dlaczego popiera w Sejmie lewicÍ szybko na
nie odpowiedzia≥, mÛwiπc o pozytywnych zmia-
niach dla ludzi pracy jakie zasz≥y w Polsce Ludo-
wej i - zakoÒczy≥ spotkanie. Ja uczestniczka tego
spotkania z oburzeniem przyjÍ≥am wystπpienie
pana Leppera dotyczπcego lekcewaøπcego stosun-
ku do osoby Mariana Krzaklewskiego. Jestem
tym bardziej oburzona tym, øe pan Lepper jesz-
cze nic nie zrobi≥ dla Kolbuszowej z wyjπtkiem
podwaøania autorytetu naszego rodaka Mariana
Krzaklewskiego. Pana Leppera odbieram jako
cz≥owieka bez taktu, pozbawionego elementar-
nych zasad dobrego wychowania. Nie mog≥am
tam zwrÛciÊ uwagi panu Lepperowi ze wzglÍdu na
brak czasu. CzyniÍ to teraz podajπc do wiadomo-
úci publicznych na ≥amach "Przeglπdu Kolbuszow-
skiego", øe: dr Marian Krzaklewski skutecznie
wspiera≥ wraz z siostrπ pos≥ankπ Barbarπ Frπ-
czek, starania Kolbuszowian o utworzenie powia-
tu kolbuszowskiego. DopomÛg≥ lokalnej spo≥ecz-
noúci w staraniach o utworzenia w Kolbuszowej
PaÒstwowej Szko≥y Muzycznej I stopnia. Pozyski-
wa≥ úrodki na budowÍ sali widowiskowo-sporto-
wej przy kolbuszowskim LO. DopomÛg≥ w pozy-
skaniu pozwolenia i zdobyciu úrodkÛw na budowÍ
ronda przy zbiegu drÛg z Tarnobrzega, Mielca i
Rzeszowa. WspÛ≥dzia≥a≥ w sprawie utworzenia
Uniwersytetu w Rzeszowie. Za jego staraniem
Kolbuszowa otrzyma≥a Gimbus - dowoøπcy dzie-
ci do szkÛ≥. Pozyska≥ czÍúÊ úrodkÛw dla stworze-
nia w Kolbuszowej årodowiskowego Domu Samo-
pomocy Spo≥ecznej i samochodu do przewoøenia
osÛb niepe≥nosprawnych. Wyøej wymienione sku-
teczne starania pana Mariana Krzaklewskiego
sprawdzi≥a w wiarygodnych ürÛd≥ach i pada≥am
do publicznych wiadomoúci

z powaøaniem Halina DudziÒska
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Maria Klementyna KrÛlikiewicz z hrabiÛw Tysz-
kiewiczÛw w 60 roku øycia w Kolbuszowej.

Odesz≥a na zawsze w wieku 82 lat i zo-
sta≥a pochowana w dniu 16 wrzeúnia br. w
podziemnej krypcie kaplicy jej rodu znajdu-
jπcej siÍ na cmentarzu parafialnym w Kolbu-
szowej, obecnie bÍdπcej porafialnπ kaplicπ
pogrzebowπ. Maria Klementyna Tyszkiewicz,
herbu Leliwa, urodzi≥a siÍ 7 lutego 1921r. w
Krakowie, gdyø jej ojciec s≥uøy≥ wÛwczas jako
oficer w tamtejszym 8 Pu≥ku U≥anÛw KsiÍcia
JÛzefa Poniatowskiego. By≥a drugim, ale i
jedynym dzieckiem rodzicÛw, gdyø Zdzis≥aw,
starszy brat zmar≥ w niemowlÍctwie. WkrÛt-
ce zamieszka≥a w piÍknym pa≥acu stajπcym
obok wsi Werynia, w od≥eg≥oúci pÛ≥tora kilo-
metra od Kolbuszowej. Pa≥ac ten wybudowa≥
jej dziadek, Janusz hrabia Tyszkiewicz na po-
czπtku XX wieku.

Majπtek kolbuszowski obejmowa≥ mia-
sto KolbuszowÍ i ponad dziesiÍÊ otaczajπcych
je wsi oraz rozleg≥e lasy. W Kolbuszowej-mie-
úcie i w wiÍkszoúci wsi by≥y folwarki, duøe
gospodarstwa rolne TyszkiewiczÛw. Jednak
w czasie I wojnie úwiatowej zosta≥y mocno
zniszczone i zrabowane. W II Rzeczypospoli-
tej sytuacja w rolnictwie by≥a ciÍøka. Biedni
ch≥opi domagali siÍ oddania ziemi folwarcz-
nej w ich rÍce. W≥aúciciele ziemscy sprzeda-
wali ziemiÍ, a to co im zosta≥o utrzymywali
w bardzo dobrym stanie. Maria Klementyna
ros≥a w domu swoich rodzicÛw. NaukÍ w za-
kresie szko≥y powszechnej pobiera≥a w domu.
Egzaminy sk≥ada≥a u SiÛstr Urszulanek w
Krakowie. JÍzyka angielskiego i francuskie-
go uczy≥a jπ w domu Angielka mis Quin, star-
sza osoba, nauczycielka z m≥odoúci  jej mat-
ki. W latach 1933-1939 Maria Klementyna

uczy≥a siÍ w Gimnazjum SiÛstr Sercanek z
Zbylitowskiej GÛrze ko≥o Tarnowa. Wiosnπ
1939r. z≥oøy≥a tu egzamin dojrza≥oúci. Maria
Klementyna wychowywana by≥a w wielkiej
skromnoúci, uczciwoúci i szacunku dla bliü-
nich. Cechy te zachowa≥a do ostatnich swo-
ich dni. W czasie II wojny úwiatowej do pa-
≥acu TyszkiewiczÛw zjecha≥o siÍ sporo ucieki-
nierÛw wojennych z Wielkopolski i KresÛw
Wschodnich. Ojciec Marii Klementyny przy-
stπpi≥ do antyniemieckiej konspiracji, do
ZWZ-AK. W majπtku w czasie okupacji prze-
bywali rÛwnieø Niemcy. Latem 1944r. so-
wieccy øo≥nierze zajÍli pa≥ac i bardzo øle od-
nosili siÍ do kobiet. Panie Tyszkiewicz prze-
straszone zabraniem mÍøπ przez UB, uciek≥y
z domu i znalaz≥y schronienie w ch≥opskim
domu we wsi Czarna pod SÍdziszowem. Prze-
bywa≥y tam cztery miesiπce. Gdy w styczniu
1945r. Niemcy opuúcili KrakÛw przenios≥y siÍ
do tego miasta. Hrabia Jerzy Maria Tyszkie-
wicz zosta≥ wywieziony do sowieckiego ≥agru
gdzie zmar≥. Panie Tyszkiewiczowe znalaz≥y
w Krakowie mieszkanie. Maria Klementyna
znalaz≥a pracÍ, najpierw w ksiÍgarni, a po-
tem w spÛ≥dzielni farmaceutycznej. W podob-
nej sytuacji znalaz≥y siÍ inne ziemieÒskie
rodziny. Maria Klementyna przepracowa≥a w
zawodzie  31lat. W tym czasie pozna≥a Sta-
nis≥awa KrÛlikiewicza, dyplomowanego pu≥-
kownika Wojska Polskiego, ktÛry wrÛci≥ z
Europy Zachodniej. WziÍ≥a z nim úlub i przez
kilkanaúcie lat mieszka≥a z nim przy ul.Øu-
≥awskiego. Stanis≥aw KrÛlikiewicz zmar≥ w
1978r., pochodzi≥ z zacnej, patriotycznej, pol-
skiej rodziny. W 1980r. zmar≥a matka Marii

Klementyny, Maria Tyszkiewicz. CÛrka po-
chowa≥a jπ w Kolbuszowej, w podziemiach
kaplicy cmentarnej. Maria Klementyna zo-
sta≥a sama. Przyjaüni≥a siÍ z JÍdrzejowicza-
mi, Tyszkiewiczami-kuzynami, SiemeÒski-
mi, Wysockimi i innymi. Øy≥a cicho i skrom-
nie z niewielkiej emerytury. Zmar≥a 7 wrze-
únia w Krakowie. Po mszy odprawionej w
Krakowie, druga czÍúÊ pogrzebu odby≥a siÍ w
kaplicy cmentarnej w  Kolbuszowej. Pogrzeb
uúwietni≥a obecnoúÊ pocztu sztandarowego
Oddzia≥u åZØ AK. Przemawia≥ jego przewod-
niczπcy - Mieczys≥aw Godlewski, ktÛry by≥
deportowany do tego samego ≥agru w ZSRR ,
z Jerzym Tyszkiewiczem, ojcem zmar≥ej. Po-
tem Halina DudziÒska przedstawi≥a øyciorys
Marii Klementyny. W Kolbuszowej na po-
grzebie obecni byli kuzymi i znajomi Marii
Klementyny KrÛlikiewicz z Krakowa. By≥y
sÍdziwe panie z JÍdrzejowiczÛw, Maria No-
wakowska i Natalia GumiÒska, Marek Tysz-
kiewicz pracownik UJ z dzieÊmi. Obecni byli:
burmistrz, cz≥onkowie Zarzπdu Miasta i
Gminy Kolbuszowa. Trumna z cia≥em Marii
Klementyny z TyszkiewiczÛw KrÛlikiewicz
spoczÍ≥a w podziemnej krypcie kaplicy cmen-
tarnej obok trumny jej matki. Maria Klemen-
tyna by≥a ostatniπ osobπ z rozga≥Ízienia rodu
TyszkiewiczÛw, ktÛra mieszka≥a na ziemi
kolbuszowskiej. By≥a pra-pra-wnuczkπ £ucji
Franciszki Lubomirskiej i Jerzego Janusza
hrabiego Tyszkiewicza, pary úlubnej, ktÛra
da≥a poczπtek w≥aúcicielom Kolbuszowej i
okolic z rodu TyszkiewiczÛw.

Halina DudziÒska

Odesz≥a Maria Klementyna
z TyszkiewiczÛw - KrÛlikiewiczowa
7 wrzeúnia br. zmar≥a w Krakowie pani Maria Klementyna, cÛr-

ka hrabiostwa Jerzego Marii i Marii z Kwileckich TyszkiewiczÛw, w≥a-
úcicieli by≥ego, duøego, kolbuszowskiego majπtku.



4 przeglπd KOLBUSZOWSKI  Nr 113

Z dziejów kolbuszowskich szkó³ i ich patronówZ dziejów kolbuszowskich szkó³ i ich patronów

Dawni w³a�ciciele Kolbuszowej
Hrabiowie Tyszkiewiczowie

Szko≥a Podstawowa Nr 2 im.  Krzysztofa Kamila BaczyÒskiego w Kolbuszowej
Z dniem 1 wrzeúnia 1950r. obowiπzki

kierownika szko≥y po Wac≥awie Januszew-
skim objπ≥ pan Jan Sarapuk, cz≥owiek rÛw-
nie ambitny i pracowity, zami≥owany w úpie-
wie i muzyce. Jan Sarapuk urodzi≥ siÍ w
1907r. w U≥zazowie w powiecie lubaczow-
skim w rodzinie rusko-polskiej. Tam chodzi≥
do szko≥y powszechnej, a Seminarium Na-
uczycielskie skoÒczy≥ w 1928r. w Sokalu na
Wo≥yniu. PracÍ nauczyciela rozpoczπ≥ we
wsi TrzÍsÛwka w powiecie kolbuszowskim w
1929r. W 1931r. oøeni≥ siÍ z kolbuszowian-
kπ, koleøankπ-nauczycielkπ Eugeniπ Goli-
sÛwnπ. W czasie wojny musia≥ pracowaÊ w
powiecie rzeszowskim, a przy jej koÒcu zo-
sta≥ kierownikiem szko≥y w Weryni. Po za-
koÒczeniu dzia≥aÒ wojennych na naszych
terenach zosta≥ wezwany do Ludowego Woj-
ska Polskiego jako oficer i przeby≥ szlak bo-
jowy w walkach o Wa≥ Pomorski. Po powro-
cie z wojny wrÛci≥ do szko≥y w Weryni. W

1950r. objπ≥ stanowisko kierownika szko≥y
w Kolbuszowej, obecnej "DwÛjki". Kolbuszo-
wa po II wojnie úwiatowej by≥a ma≥ym i bied-
nym miasteczkiem. Szko≥a ØeÒska w 1939r.
mia≥a 340 uczennic. W roku szkolnym 1955/
56 liczba uczniÛw wynosi≥a 194 uczniÛw. W
roku szkolnym 1955/56 mia≥o juø nie byÊ w
szko≥ach religii. Grupy rodzicÛw, zw≥aszcza
matek nachodzi≥y szko≥y, protestujπc prze-
ciw wyrzuceniu religii ze szkÛ≥. Takie pro-
testy teø mia≥y miejsce w "DwÛjce". Jednak
w paüdzierniku 1956r. w Polsce mia≥ miej-
sce pierwszy antykomunistyczny ruch.
PZPR utrzyma≥a siÍ przy w≥adzy, ale z≥ago-
dzi≥a kurs. PrzywrÛcone, ale na krÛtko, na-
uczanie religii w szko≥ach. W "DwÛjce" kry-
tykowana dotychczasowe postÍpowania
Mariana Trznadla, inspektora szkolnego,
zbyt skrupulatnie realizujπcego politykÍ
Ûwczesnych w≥adz. PrzywrÛcono teø w szko-
≥ach istnienie ZHP. W Kolbuszowej w 1953r.

dziÍki staraniom lokalnego patrioty Stani-
s≥awa Ko≥odzieja z Domatkowa ruszy≥a Fa-
bryka Obuwia. PodjÍto starania o budowÍ
linii kolejowej biegnπcej z Rzeszowa da Kol-
buszowej i dalej do DÍby Rozalin i Sando-
mierza. Sprawπ budowy kolei zajπ≥ siÍ gor-
liwie dr Kazimierz SkowroÒski. W roku
szkolnym 1959/60 w≥adze szkolne usunÍ≥y
znowu religiÍ zs szkÛ≥. Do "DwÛjki" w tych
latach przybyli do pracy: Jan Mierzwa,
Aleksandra ZieliÒska, W≥adys≥aw Mierze-
jewski. Na emeryturÍ odesz≥y: Janina Augu-
stynowicz, Natalia Babko, Maria Gorzelany
i Eugenia Sarapukowa. Jan Sarapuk prowa-
dzi≥ chÛr szkolny, zainicjowa≥ stworzenie
przy szkole Spo≥ecznego Ogniska Muzyczne-
go. Do szko≥y przybywa≥o coraz wiÍcej na-
uczycieli. W tym okresie przybyli: Julia
Kaczorowa, JÛzefa Wielgoszowa, Gizela
Kunowa i Zofia JagodziÒska.  cdn.

Halina DudziÒska

O historii rodÛw, ktÛre by≥y w≥aúci-
cielami Kolbuszowej i okolic, pisa≥ dr Ka-
zimierz SkowroÒski. Innymi regionalny-
mi historykami interesujπcymi siÍ tym
tematem by≥ pan Marian PiÛrek, historyk
z Zespo≥u SzkÛ≥ Rolniczych z Weryni i ja
autorka tego tekstu. W 1986r. w pierw-
szym numerze Rocznika Kolbuszowskie-
go, w wydawnictwie Towarzystwa Kultu-
ry im  . Juliana Macie-
ja Goslara, ukaza≥ siÍ
tekst: "W≥aúciciele
ziemscy Weryni, Kol-
buszowej i okolic w
przesz≥oúci historycz-
nej. Juø nie jest - we-
d≥ug mnie( i by≥o we-
d≥ug innych) sformu≥o-
wanie niew≥aúciwe.
Stawia ono bowiem
wieú WeryniÍ na
pierwszym miejscu
przed miastem Kolbu-
szowa w posiad≥oúciach
w≥aúcicieli tych miej-
scowoúci. Sugeruje, øe
Werynia, a nie Kolbu-
szowa stanowi≥a cen-
trum  tutejszego feu-
dalnego majπtku ziem-
skiego, naleøπcego w
XIV i XVII  wieku do
Tarnowskich, w XVII i
XVIII wieku do Lubo-
mirskich i od poczπtku
XIX wieku, dziÍki ma≥øeÒstwu Lubomir-
skiej z Tyszkiewiczem, posiad≥ÛúÊ ta prze-

sz≥a w rÍce rodu TyszkiewiczÛw. A prze-
cieø to Kolbuszowa, najpierw jako wieú
od koÒcaVII wieku jako miasto, stano-
wi≥a centrum tutejszego majπtku Lubo-
mirskich i TyszkiewiczÛw, a nie Wery-
nia, chociaø trzech ostatnich w≥aúcicie-
li tego majπtku z rodu TyszkiewiczÛw
mieszka≥o w Weryni. Ale zawsze byli oni
panami na Kolbuszowej, w Kolbuszowej

znajdowa≥y siÍ ich
g≥Ûwne folwarki i tu
by≥ zarzπd ich majπt-
kÛw. Niew≥aúciwe
sformu≥owanie autora
wymienionej pracy z
pierwszego Rocznika
Kolbuszowskiego z
1986r. , wysuwajπce
WeryniÍ przed Kolbu-
szowπ odbiega od hi-
storycznej prawdy.
RÛøni historycy - ge-
nealogowie w swoich
pracach korzystajπ z
rÛønych ørÛde≥. I tak w
swojej pracy z 1997r.
pani Teresa ZieliÒska
podzieli≥a rÛd Tyszkie-
wiczÛw na ga≥Ízie i wy-
mieni≥a ich cz≥onkÛw do
po≥owy XX wieku. I tak
wúrÛd rÛønych ga≥Ízi
wymieni≥a m.in. ga≥πü
na Weryni a nie na Kol-
buszowej. Zbieranie

wiadomoúci o ludziach dawnych znamie-
nitych rodÛw jest rzeczπ bardzo trudnπ.

Toteø prace genealogiczne i historyczne
posiadajπ rÛøne b≥Ídy. Majπ je i nasze
wspÛ≥czesne prace historykÛw regionali-
stÛw. Mnie polecenie opracowania prze-
sz≥oúci da≥ na ≥oøu úmierci w listopadzie
1974r. dr Kazimierz SkowroÒski, mÛj
by≥y profesor a potem kolega w zawodzie.
Poda≥ mi wtedy adres pani Marii z Kwi-
leckich Tyszkiewiczowej. Skorzysta≥am z
niego. Uzyska≥am pewne wiadomoúci i
zdjÍcia.  cdn.

Halina DudziÒska

Maria Tyszkiewicz (z lewej strony), dalej: pani
Grabowiecka z dzieÊmi i Jerzy Maria Tyszkie-
wicz w parku w Weryni w roku 1941.
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II wojnÍ úwiatowπ rozpoczÍli faszyúci
niemieccy zwiπzani sojuszem z sowieckπ
Rosjπ. Niemcy chcieli odzyskaÊ ziemie
polskie, ktÛre zagarnÍli w XVIII wieku,
w rozbiorach Polski i stworzyÊ Nie-
mieckπ EuropÍ årodkowπ, dajπcπ im
"przestrzeÒ øyciowπ". ZSRR teø chcia≥
odzyskaÊ ziemie, ktÛre carowie rosyjscy
odebrali Polsce, ale chcieli rÛwnieø roz-
szerzyÊ swoje wp≥ywy na ca≥π EuropÍ.
Po zajÍciu przez Niemcy Austrii, przy-
szed≥ czas na Czeskie Sudety i Czecho-
s≥owacjÍ. Dwa Europejskie mocarstwa:
Wielka Brytania i Francja, nauczone
przykrymi doúwiadczeniami I wojny
úwiatowej i samozwaÒczo wystπpi≥y dla
pokojowego zaspokojenia niemieckich
roszczeÒ. Na konferencji w Monachium
wyrazi≥y zgodÍ, bez konsultacji ze stro-
nπ czechos≥owackπ, na zajÍcie przez
Niemcy SudetÛw. Niemcy zaú wiaro-
≥omnie przyrzekli, øe nie bÍdπ wysuwaÊ
wiÍceÒ øπdaÒ. W paødzierniku 1938r.
Niemcy zajÍ≥y Sudety, udzielajπc ciche-
go przyzwolenia Polsce zajÍcia ålπska
ZaolziaÒskiego. Niemcy zaproponowa-
li rzπdowi polskiemu wcielenie do Nie-
miec GdaÒska, uznawanego wÛwczas
za wolne miasto, oraz odstπpienia
Niemcom korytarza, pasa ziemi przez
polskie Pomorze GdaÒskie dla zbudo-
wania autostrady i linii kolejowej ≥π-
czπcej Niemcy z niemieckimi Prusami
Wschodnimi. W marcu 1939r. Niemcy
z≥amali Uk≥ad z Monachium i zajÍli
Czechos≥owacjÍ, i ponownie zaøπdali od Pol-
ski korytarza. 23 sierpnia Niemcy podpisa-
≥y tajny uk≥ad o rozbiorze Polski. 1 wrzeúnia
1939r. wojska niemieckie uderzy≥y na Pol-
skÍ . Wojska Polskie pod naporem NiemcÛw
wycofywa≥o siÍ na wschÛd. 17 wrzeúnia  So-

63 Rocznica Niemiecko-
Radzieckiej napaúci na PolskÍ

wieci wkroczyli na tereny wschodniej Polski.
Wojsko Polskie po krwawych zmaganiach z
Niemcami dosta≥o cios w plecy od SowietÛw.

W tym wielkim nieszczÍúciu dla PolakÛw
by≥o szczeúciem to, øe 3 wrzeúnia Anglia i
Francja wypowiedzia≥y Niemcom wojnÍ,
nimo øe nie by≥y one do niej przygotowane.
Co by by≥o, gdyby Anglii i Francja nie wy-
powiedzia≥y Niemcom wojny? Wypowiedze-

nie wojny Niemcom przez te paÒstwa spowo-
dowa≥o konflikt miÍdzynarodowy i nie by≥a
to juø wojna Niemiec z Polskπ. W czerwcu
1941r. Niemcy z≥ama≥y Pakt Ribentrop-
Mo≥otow i Rosja sta≥a siÍ koniecznym sojusz-
nikiem Zachodnich aliantÛw. Wojna trwa≥a
ponad piÍÊ lat. Niemcy zosta≥y pokonane,
ale szybko odbudowa≥y siÍ. Polska odrodzi-
≥a siÍ niby wolna, ale zaleøna od ZSRR., a

kiedy w 1989r. usta≥a ta zaleønoúÊ, nie
ma ona úrodkÛw materialnych by byÊ
wolnπ. W czterdzieúci lat po wygraniu
przez ZSRR wojny z Niemcami i uzaleø-
nieniu od siebie paÒstw Europy årodko-
wej nastπpi≥ kryzys. Upad≥ ZSRR i odro-
dzi≥a siÍ Rosja. Odrodzi≥y siÍ silne, zjed-
noczone i dobrze zagospodarowane Niem-
cy. Nowe polskie w≥adze, ktÛre przywrÛ-
ci≥y ustrÛj kapitalistyczny szukajπ opar-
cia dla kraju w Unii Europejskiej. Sprze-
dajπ kapitalistom zachodnim, takøe i Ro-
sjanom, za pÛ≥darmo polskπ ziemiÍ i pol-
ski majπtek narodowy. Otworzy≥y siÍ gra-
nice dla tanich obcych towarÛw, powodu-
jπc upadek polskiej gospodarki i wielkie
bezrobocie. A Niemcy i Rosja pilnujπ swo-
ich interesÛw, znajdujπc znowu jak daw-
niej wspÛlny jÍzyk nie zgodny z polskim
interesem. Rosjanie øπdajπ od Polski zno-
wu "korytarza" z Rosji do KrÛlewca przez
PolskÍ. Negocjacje w sprawie "korytarza"
lewicowy polski rzπd do Brukseli na rÍce
urzÍdnikÛw Unii Europejskiej. Ostatnio
kandydaci do wysokich urzÍdÛw w Niem-
czech zyskujπ sobie popularnoúÊ mÛwiπc,
øe Niemcy powinni dostaÊ prawo powro-
tu na zachodnie ziemie Polski, ktÛre nie-
gdyú naleøa≥y do nich, ale zosta≥y odda-
ne Polsce po II wojnie úwiatowej. Nie wie-
my co wynegocjujπ przywÛdcy Unii w
sprawie "korytarza", zaú w 64 rocznicÍ

konferencji w Monachium i 63 rocznicÍ tra-
gicznego polskiego wrzeúnia, polscy patrio-
ci bojπ siÍ, czy fakty przesz≥oúci dotyczπce
naszego kraju znowu siÍ nie powtÛrzπ.

imiÍ i nazwisko autora
znane redakcji

z Winiarskich, by≥a wiÍüniarka niemieckich
obozÛw koncentracyjnych.

Zmar≥a Janina Golis

Janina Winiarska w OúwiÍcimiu, rok, 1943.

Urodzi≥a siÍ w 1923 roku w Kolbuszowej
w domu mieszczaÒskim, rzemieúlniczym.
UkoÒczy≥a w II Rzeczypospolitej Polskiej 7
klas szko≥y powszechnej i pomaga≥a w domu.

W czasie okupacji niemieckiej zosta≥a
aresztowana razem z innymi Kolbuszowiana-
mi z:  Zofiπ Bielawka, Marcelinπ Bieniek,
Irenπ Mazurkiewicz, Herminπ PÍcak, Mariπ
Widuchowskπ i innymi i przewieziona do obo-
zu koncentracyjnego w OúwiÍcimiu. Przeøy-
≥a tam gehennÍ w ciagu dwÛch i pÛ≥ roku.

Po wyzwoleniu obozu i zakoÒczeniu
wojny wrÛci≥a do domu. Tu najpierw praco-
wa≥a w sklepie tekstylnym, za≥oøonym przez
by≥ych wiÍüniÛw obozÛw niemieckich, nazy-
wanych popularnie "lagrowcami".

Wysz≥a za mπø za pana Wita Golisa i
mia≥a dwoje dzieci, cÛrkÍ - obecnie nauczy-
cielkÍ i syna mieszkajπcego poza Kolbu-
szowπ.

Odesz≥a jako ostatnia z Kolbuszowian,
by≥ych wiÍüniÛw niemieckich obozÛw koncen-
tracyjnych.

H. D.
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Zarz¹d Miasta i Gminy
w Kolbuszowej

I N F O R M U J E
øe na tablicy og≥oszeÒ UrzÍdu Miasta I Gminy

Kolbuszowa, ul. ObroÒcÛw Pokoju 21
WYWIESZONY ZOSTA£

Zgodnie z art. 35 ustawy z dnia 21.08.1997 r. o gospodarce nie-
ruchomoúciami [jedn.tekst Dz. U. Nr 46 poz. 543 z poü. Zm.] wykaz
nieruchomoúci po≥oøonych w Kupnie oznaczonych nr.ew. dzia≥ek:

1125/64, 1125/65, 1125/66, 125/68, 1125/69, 1125/70, 1125/72,
1125/25, oraz dzia≥ki 2324/1 po≥oøonej w Kolbuszowej i dzia≥ek 4280/
17, 97/5 po≥oøonych w Kolbuszowej GÛrnej przeznaczonych do sprze-
daøy w trybie przetargowym i trybie przetargowym.

Do¿ynki na dzia³ce
W dniu 31 sierpnia 2002 odby≥y siÍ doøynki dzia≥kowcÛw  ogro-

dÛw Prefabetu. Organizatorem by≥ Zarzπd OgrodÛw z Panem Ignacym
Wiπckiem na czele. Dzia≥kowcy zebrali siÍ przed budynkiem úwietli-
cy ogrÛdkÛw. W doøynkach uczestniczyli zaproszeni goúcie z Przewod-
niczπcym Rady Miejskiej w Kolbuszowej Janem Wiπckiem, V-ce Prze-
wodniczπcym JÛzefem Frycem, Burmistrzem MiG Kolbuszowa Zbi-
gniewem Chmielowcem, Z-cπ Burmistrza Janem Zubπ, Skarbnikiem
Stanis≥awem Zubrem , Sekretarzem Barbarπ Bochniarz oraz Przewod-
niczπcym WojewÛdzkiego Zwiπzku POD Janem Wiπckiem.

Burmistrz  øyczy≥ dzia≥kowcom owocnej pracy, oraz pogratulo-
wa≥ piÍknie zagospodarowanych i utrzymanych dzia≥ek.

Spotkanie odby≥o siÍ w mi≥ej i serdecznej atmosferze, ktÛrπ wy-
pe≥ni≥y okolicznoúciowe wystπpienia.

Panorama Kolbuszowej...
W dniu 21.06.2002 r. poøegna≥ szko-
≥Í, czyli Gimnazjum nr 2 im. Jana
Paw≥a II w Kolbuszowej rocznik '86
(zdjÍcie na stronie tytu≥owej).
Kaødy uczeÒ otrzyma≥ na pamiπt-
kÍ p≥ytÍ - "Wielkπ KsiÍgÍ Absol-
wentÛw" - w wersji elektronicznej.

Powsta≥a ona przy olbrzymim wk≥a-
dzie pracy nauczycieli pod kierunkiem opie-
kunÛw wydawnictwa KRED-KA. Zawiera infor-
macje o uczniach, ich opiekunach i dzia≥aniach podejmowanych w
szkole i poza niπ oraz historiÍ trzyletniego øycia gimnazjum. "Wiel-
ka KsiÍga AbsolwentÛw" (w wersji skrÛconej) dostÍpna bÍdzie dla
wszyskich od 14.10.2002 r. na stronie WWW Gimnazjum. Oto ad-
res: www.gim2kolbuszowa.pl. Pod tym adresem rodzice, uczniowie
i wszyscy chÍtni od 14.10.2002r bÍdπ mogli dotrzeÊ do wszystkich
dokumentÛw istotnych dla øycia naszej szko≥y - statut, regulami-
ny oceniania, oferta edukacyjna, podzia≥ godzin itp. Goúcie odwie-
dzajπcy naszπ stronÍ bÍdπ mogli podzieliÊ siÍ z nami swoimi uwa-
gami, ktÛre bÍdπ nam wskazÛwkami do dalszej pracy.

 Serdecznie zapraszamy do odwiedzania naszej strony.

Krystyna Styga

Doøynki w Domatkowie...
Uroczystoúci rozpoczÍ≥y siÍ uroczystπ Mszπ åwiÍtπ w Koúciele

Parafialnym Mi≥osierdzia Boøego w Domatkowie, celebrowanπ przez
ks. Biskupa Kazimierza GÛrnego, ks. Kapelana Ryszarda Kiwaka
oraz proboszcza tutejszej parafii ks. Stanis≥awa Marczewskiego. De-
legacje z poszczegÛlnych wsi wchodzπcych w sk≥ad gminy wnios≥y
wieÒce doøynkowe, ktÛre nastÍpnie zosta≥y poúwiÍcone.

Starostowie doøynek Urszula Kluza z Bukowca i Tadeusz Gu-
zior z Domatkowa przynieúli chleb doøynkowy z tegorocznej mπki.

W homilii ks. Proboszcz podkreúli≥ rolÍ rolnikÛw i wartoúÊ chle-
ba. Zaznaczy≥, jak wiele zaleøy od pracy rπk ludzkich.

Po mszy úw. barwny korowÛd doøynkowy, przy düwiÍkach skocz-
nych obertasÛw i mazurÛw uda≥ siÍ na plac miejscowej szko≥y pod-
stawowej, gdzie odby≥a siÍ czÍúÊ artystyczna. Po przywitaniu goúci
wystÍpem kapeli ludowej z Wide≥ki "Widelanie", g≥os zabrali miÍdzy
innymi gospodarz gminy Burmistrz Zbigniew Chmielowiec, oraz
Przewodniczπcy Rady Miejskiej w Kolbuszowej Jan  Wiπcek, ktÛrzy
podziÍkowali ksiÍøom za modlitwÍ, starostom za chleb, a wszystkim
mieszkaÒcom za w≥oøony wysi≥ek w pracy na roli. NastÍpnie delega-
cje  wrÍcza≥y swoje wieÒce osobom, ktÛre w sposÛb szczegÛlny poma-
ga≥y kolbuszowskiej wsi.

Obdarowani wys≥uchiwali krÛtkich przyúpiewek, ktÛre nierzad-
ko zawiera≥y øyczenia pod ich adresem..

Po tej czÍúci uroczystoúci wszyscy bawili siÍ przy dobrej muzy-
ce, chrupiπcej kie≥basce oraz smakowitym bigosie.

(-)

Z ostatniej chwili:
16.09.2002r odby≥o siÍ spotkanie przedstawicieli trzech pra-

wicowych komitetÛw wyborczych przygotowujπcych siÍ do zbliøajπ-
cych siÍ wyborÛw samorzπdowych:

Komitetetu Wyborczego - Samorzπd 2002 reprezentowanego
przez paniπ EwÍ WÛjcickπ i panÛw Jana Wiπcka i Jana ZubÍ,

Komitetu Wyborczego - Rodzina, Forum, Samorzπd repre-
zentowanego przez panÛw Izydora Furga≥a, Jana SkowroÒskie-
go i Jana W≥az≥o,

Komitetu Wyborczego - Nasz WspÛlny Dom w osobach pana
Marka Gila, Miros≥awa Kaczmarczyka i JÛzefa Kardysia,

Uczestnicy spotkania - majπc na uwadze przysz≥oúÊ prawicy
kolbuszowskiej, a nade wszystko dobro mieszkaÒcÛw naszej gmi-
ny - postanowili zjednoczyÊ swoje si≥y i pÛjúÊ  do wyborÛw samorzπ-
dowych do Rady Miejskiej w Kolbuszowej pod wspÛlnym komitetem
wyborczym.

Uzgodniono, øe bÍdzie nim Komitet Wyborczy - Rodzina, Fo-
rum, Samorzπd z pe≥nomocnikiem, panem Janem Wlaz≥π.

Jednoczeúnie powo≥ano sztab wyborczy tegoø Komitetu, a jego
przewodniczπcym zosta≥ pan Jan  Wiπcek.

Dokument o porozumieniu sygnowali w/w uczestnicy spotkania.
Mamy nadziejÍ, øe to porozumienie stanie siÍ waønym krokiem

w procesie porzπdkowania prawej strony politycznej w naszej gmi-
nie, a wyborcom da czytelnπ moøliwoúÊ spoøytkowania swoich g≥o-
sÛw.

JANOWI ZUBA
Wyrazy g≥Íbokiego wspÛ≥czucia

z powodu úmierci TEåCIA

 åP. BOLES£AWA
JAGODZI—SKIEGO

sk≥ada
 Redkacja Przeglπdu Kolbuszowskiego

V-ce Burmistrzowi Miasta
i Gminy Kolbuszowa
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SERWIS POWIATOWY

Powiat kolbuszowski, podobnie jak inne
powiaty w Polsce nie mia≥ nigdy swojego her-
bu. Dopiero ustawa z dnia 5 czerwca 1998 r. o
samorzπdzie powiatowym da≥a obecnej Radzie
moøliwoúÊ jego uchwalenia. Pomys≥ ustanowie-
nia herbu i flagi powiatu zrodzi≥ siÍ wúrÛd
cz≥onkÛw Zarzπdu Powiatu wkrÛtce po zorgani-
zowaniu biura Starosty, jednak pierwsza decy-
zja w tej sprawie zapad≥a dopiero na posiedze-
niu Zarzπdu w dn. 24 listopada 1999 r. Zapo-
znano siÍ wtedy z ofertπ wykonania projektu
herbu i flagi przez fachowcÛw z Fundacji Tra-
dycji Rzeczpospolitej dzia≥ajπcej pod patrona-
tem Centrum Heraldyki Polskiej w Warszawie,
a takøe podjÍto decyzjÍ o zleceniu us≥ugi. Na
tym samym posiedzeniu Zarzπdu podjÍto decy-
zje o  og≥oszeniu konkursu na projekt herbu i
flagÍ powiatu. Konkurs, skierowany g≥Ûwnie do
dzieci szkÛ≥ podstawowych, m≥odzieøy gimna-
zjalnej i szkÛ≥ úrednich z powodu b≥ÍdÛw orga-
nizacyjnych nie przyniÛs≥ oczekiwanych rezul-
tatÛw. Jedyne prace nades≥ane zosta≥y przez
dzieci ze szko≥y w Lipnicy.

Zmiana warunkÛw finansowania zapropo-
nowana przez FundacjÍ spowodowa≥a, øe Sta-
rostwo nie mog≥o zawrzeÊ umowy na wykona-
nie projektÛw, ze wzglÍdu na brak moøliwoúci
wp≥aty zaliczki przed realizacjπ zadania. W tej
sytuacji Zarzπd Powiatu na posiedzeniu w dn.
17 lutego 2000 roku z propozycjπ wykonania fa-
chowych projektÛw postanowi≥ zwrÛciÊ siÍ do
miejscowego historyka, znawcy heraldyki p.
Jacka Bardana, autora zmienionego w 2000
roku herbu miasta Kolbuszowej. Zgodnie z pod-
pisanπ w dn. 10 marca umowπ p. Bardan mia≥
przedstawiÊ wzÛr herbu i flagi powiatu do oce-
ny Zarzπdowi. W przypadku braku akceptacji
dzie≥a zobowiπza≥ siÍ przed≥oøyÊ nowy wzÛr z
uwzglÍdnieniem propozycji Zarzπdu.

Pierwsze dwa projekty herbu, z 18 stro-
nicowym opisem w formie pracy naukowej p.
Bardan zaprezentowa≥ Zarzπdowi na posie-
dzeniu w dn. 21 czerwca. Projekt I herbu po-
wiatu stanowiÊ mia≥a - "w polu b≥Íkitnym
gwiazda z≥ota, dwunastopromienna o szeúciu
promieniach d≥uøszych i szeúciu krÛtszych
u≥oøonych przemiennie". Projekt II stanowiÊ
mia≥a - "w polu b≥Íkitnym gwiazda szeúciora-
mienna o promieniach dzielonych pod≥uønie,
w barwie z≥otej i czarnej przemiennie".
Gwiazda dwunastopromienna mia≥a nawiπ-
zywaÊ do Matki Boskiej PuszczaÒskiej z
OstrÛw Tuszowskich, zaú gwiazda szeúciora-
mienna do kolbuszowskiego meblarstwa. Pro-
jekty gwiazd nie zyska≥y akceptacji Zarzπdu.
Podobnie by≥o na sesji Rady Powiatu w dn. 29
czerwca. Radni uznali, øe projekty nie sym-
bolizujπ powiatu kolbuszowskiego i sπ ma≥o
ciekawe graficznie. Postanowiono kontynu-
owaÊ prace nad herbem.

NastÍpny, trzeci z kolei projekt p. Bar-
dan zaprezentowa≥ Zarzπdowi na posiedzeniu
w dn. 18 sierpnia.  Przedstawia≥ - "w polu b≥Í-
kitnym cis z≥oty o rozdwojonym pniu, z sze-
úcioma czerwonymi owocami, nad nim gwiaz-
da z≥ota dwunastopromienna". Drzewo cisa
mia≥o nawiπzywaÊ do roúlinnoúci Puszczy
Sandomierskiej, zaú gwiazda do M. B. Pusz-
czaÒskiej. Mimo rÛønych zastrzeøeÒ, m.in.
braku symbolu krÛlewszczyzn, oraz zbytniej
iloúci ostrych elementÛw graficznych projekt
zosta≥ przez Zarzπd zaakceptowany. Na sesji
w dn. 28 sierpnia radni Rady Powiatu zauwa-
øyli, øe zarÛwno drzewo cisa, jak i jego czer-
wone owoce sπ trujπce i bÍdπ siÍ üle kojarzyÊ
z powiatem.  (c.d. w nastÍpnym numerze)

Benedykt Popek

Herb powiatu uchwalony

Projekt I.

Projekt II.

Projekt III.

Rada Powiatu w Kolbuszowej na sesji w dniu 23 sierpnia br. uchwali≥a herb powiatu
kolbuszowskiego. Za podjÍciem uchwa≥y w sprawie przyjÍcia herbu g≥osowa≥o 27
radnych, czyli wszyscy obecni w tym dniu na sesji.

Z sesji Rady Powiatu

Utrzymali pobory staro�cie
W 110 numerze naszej gazety informo-

waliúmy paÒstwa, øe Rada Powiatu na sesji
w dniu 16 maja obniøy≥a za z≥π pracÍ pobory
staroúcie Zbigniewowi Lenartowi z kwoty 6
779 z≥. do 1 375 z≥. Za uchwa≥π w tej sprawie
g≥osowa≥o wtedy 14 radnych, przeciw 13. Naj-
wiÍkszym obroÒcπ godnoúci starosty powia-
tu i jego poborÛw by≥ radny W≥adys≥aw My-
tych, przewodniczπcy Klubu Radnych SLD.
Starosta mimo iø zapewni≥ øe bÍdzie nadal
pracowa≥ za te pieniπdze, nastÍpnego dnia
przyniÛs≥ zwolnienie lekarskie. W dniu 19
czerwca  SLD - owski wojewoda Zdzis≥aw
Siewierski z niejasnych i nieprzekonywujπ-
cych powodÛw uchyli≥ uchwa≥Í Rady o obni-

øeniu poborÛw. Wed≥ug oceny radnych prawi-
cy by≥a to decyzja polityczna.

Radni prawicy postanowili rozstrzy-
gniÍcie nadzorcze Wojewody Podkarpackiego
(P.I.- 0911/77/02) zaskarøyÊ do Naczelnego
Sπdu Administracyjnego, zgodnie z przys≥u-
gujπcym im prawem. Niestety nie uda≥o im
siÍ. Rada Powiatu na sesji w dniu 23 sierp-
nia,  stosunkiem g≥osÛw 11 za, 15 przeciw nie
zdo≥a≥a  podjπÊ uchwa≥y w tej sprawie. Tu
warto zaznaczyÊ,  øe w koÒcowej czÍúci dys-
kusji, przeciw kierowaniu sprawy do NSA
wystπpi≥ burmistrz M. i Gm. Kolbuszowej
Zbigniew Chmielowiec. Argumentowa≥ m.in.,

øe moøe to zaszkodziÊ inwestycjom realizowa-
nym w mieúcie i powiecie.

Do jego wystπpienia odniÛs≥ siÍ radny
Benedykt Popek , twierdzπc m. in., øe kiero-
wanie sprawy do NSA jest rutynowym dzia-
≥aniem, jednym z wielu Rad powiatÛw czy
gmin w Polsce, w obronie w≥asnej uchwa≥y.
Prasa samorzπdowa informuje o wielu podob-
nych przypadkach. Nie jest to zamach ani na
wojewodÍ, ani na SLD. Dalej radny Popek po-
wiedzia≥, øe jest zdumiony koniunkturali-
zmem politycznym burmistrza, ktÛry jeszcze
do niedawna utoøsamia≥ siÍ z AWS. Jeszcze
niedawno uchwala≥ wobec A. Kwaúniewskie-
go  SLD - owskiego prezydenta paÒstwa "per-
sona non grata", a nastÍpnie bojkotowa≥ jego
wizytÍ w Kolbuszowej. Wtedy nie ba≥ siÍ, øe
moøe to zaszkodziÊ inwestycjom realizowa-
nym w jego mieúcie i powiecie.

cd. na str.
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Czy proces tworzenia nowej admini-
stracji powiatowej "od zera" uda≥o siÍ juø
zakoÒczyÊ, czy jeszcze zosta≥o coú do zro-
bienia?

- Uwaøam, øe dziú juø nikt nie podwaøa
idei samorzπdnoúci, ktÛra na obszarze ca≥e-
go kraju jest wype≥niona przez jednostki sa-
morzπdu lokalnego; gminy, powiaty czy sej-
miki wojewÛdztw. Powiatom z dniem 1 stycz-
nia 1999 r. przekazano wiele nie rozwiπza-
nych, nabrzmia≥ych spo≥ecznie problemÛw o
charakterze ponadgminnym z zakresu eduka-
cji publicznej, ochrony zdrowia, pomocy spo-
≥ecznej czy z zakresu aktywizacji zawodowej.

W tym miejscu naleøy zaznaczyÊ, øe
jako nowa jednostka administracyjna powiat
pozyska≥ doúwiadczonych i kompetentnych
pracownikÛw z UrzÍdu Rejonowego, co uwa-
øam øe procentowa≥o przez te minione 4 lata.
G≥Ûwnym zaú problemem by≥ brak w≥asnego
budynku administracyjnego. Porozrzucana
administracja Starostwa po rÛønych czÍ-
úciach miasta by≥a ogromnym utrudnieniem
dla mieszkaÒcÛw powiatu. Dziú bÍdziemy
mogli sprostaÊ tym problemom gdyø jak wie-
my i widzimy powstaje okaza≥y budynek uøy-
tecznoúci publicznej, ktÛry jest w stanie zgro-
madziÊ wszystkie jednostki organizacyjne po-
wiatu pod jednym dachem.  To z pewnoúciπ
u≥atwi mieszkaÒcom powiatu za≥atwienia
podstawowych spraw jakimi sπ: zarejestro-
wanie samochodu, pozwolenie na budowÍ czy
regulacja gruntÛw.

Wiele zosta≥o jeszcze do zrobienia, nie
sposÛb tu wszystkiego wymieniÊ, dotknÍ tyl-
ko niektÛrych problemÛw. Za najwaøniejszπ
rzecz w przysz≥ej kadencji jakπ naleøy zrobiÊ
uwaøam poprawÍ stanu drÛg w powiecie. Ko-
lejna niezmiernie waøna sprawa to zagospo-
darowanie odpadÛw komunalnych. Kolejne to
remonty szkÛ≥ úrednich i doposaøenie ich.
MyúlÍ øe gdyby uda≥o siÍ zrealizowaÊ tylko te
trzy zadania, to przysz≥a kadencja by≥aby
bardzo udana. NiezbÍdne jest jednak uchwa-
lenie ustawy o dochodach jednostek samorzπ-
du terytorialnego, ktÛra gwarantowa≥aby za-
pewnienie úrodkÛw finansowych w celu wy-
konania w/w zadaÒ.

MyúlÍ, øe odrÍbnπ kwestiπ i chyba naj-
waøniejszπ jest walka z katastrofalnπ sytu-
acjπ bezrobocia. SkalÍ problemu okreúla licz-
ba osÛb pozbawionych moøliwoúci podjÍcia
pracy, oraz rosnπce poczucie zagroøenia utra-
ty pracy przez tych, ktÛrzy jeszcze jπ posia-
dajπ. Brak pracy jest dramatem nie tylko
osÛb i rodzin borykajπcych siÍ z tym proble-
mem, lecz takøe wywiera szkodliwy wp≥yw na
rozwÛj m≥odego pokolenia PolakÛw. Uwaøam,
øe tylko wspÛlna polityka paÒstwa tj. rzπdu,
parlamentu i samorzπdu w jakiú sposÛb moøe
zapobiec tym problemom.

Radni, ktÛrzy zdecydowali i zrealizo-
wali budowÍ budynku administracyjne-
go Starostwa zdπøπ odbyÊ w nim swojπ
ostatniπ sesjÍ na koniec kadencji?

- Z przyczyn ekonomicznych Rada Po-

Orle, ty nie jesteú kurπ...

Z sekretarzem Starostwa Powiatowego w Kolbuszowej Bogdanem
Romaniukiem, pe≥nomocnikiem powiatowym Komitetu Wyborcze-
go "Liga - Forum" rozmawia Marcin Mazur.

wiatu spowolni≥a prace na budynku Starostwa.
Postanowi≥a jednak przed koÒcem paüdzierni-
ka oddaÊ do uøytku segment "A", ktÛry jest w
stanie pomieúciÊ pracownikÛw Starosta obecne
funkcjonujπcych w dwÛch budynkach. Sala
narad, w ktÛrej mia≥aby odbyÊ siÍ ostatnia se-
sja Rady Powiatu mieúci siÍ w segmencie "C".
W zwiπzku z tym pod duøym znakiem zapyta-
nia stoi kwestia zorganizowania ostatniej sesji
Rady w nowym budynku Starostwa.

Jest pan postrzegany jako twardy
solidarnoúciowiec, prawicowiec, lider
Podkarpackiego Samorzπdowego Forum
Prawicy. Nie boi siÍ pan, øe gdy wybory
w powiecie wygra opcja obecnego staro-
sty Lenarta, lub opcja Orzecha, Mazana
czy Mytycha, to moøe pan straciÊ pracÍ?

- Rzeczywiúcie taka ewentualnoúÊ ist-
nieje. Status sekretarza, czy to gminy czy po-
wiatu jest ma≥o stabilny, gdyø jest to stano-
wisko pracy z powo≥ania tzn. øe nowy staro-
sta, burmistrz czy wÛjt moøe z≥oøyÊ na Radzie
danego szczebla samorzπdowego wniosek o
odwo≥anie sekretarza. Rada przyjmujπc taki
wniosek (zwyk≥a wiÍkszoúÊ g≥osÛw) pozbawia
pracy sekretarza. Wybory samorzπdowe majπ
to do siebie, øe kaøde ugrupowanie, ktÛre w
nich bierze udzia≥ walczy o przejÍcie w≥adzy,
co uwaøam za rzecz normalnπ. W zwiπzku z
tym, jeøeli przysz≥a opcja - jak to pan nazwa≥,
ktÛra obejmie w≥adzÍ w powiecie zechce zmie-
niÊ sekretarza powiatu, to taka zmiana na-
stπpi. Ktoú kiedyú s≥usznie powiedzia≥, øe
nikt do sto≥ka jeszcze nie przyrÛs≥.

To prawda, øe Forum nie chcia≥o iúÊ
razem do wyborÛw z innymi ugrupowa-
niami prawicowymi?

- Podkarpackie Samorzπdowe Forum
Prawicy prawie od roku czasu organizowa≥o
siÍ i pracowa≥o nad tym, by samodzielnie
wystartowaÊ w najbliøszych wyborach samo-
rzπdowych. Inicjatywa pani senator Janiny
Sagatowskiej , o ktÛrej szeroko informowali-
úmy na ≥amach prasy lokalnej wyraünie
wskazuje iø Forum jest p≥aszczyznπ do spo-
tkania siÍ wszystkich ugrupowaÒ i ludzi pra-
wicy. Tak wiÍc Forum samo w sobie zawiera
element ≥πczenia. Innπ rzeczπ jest fakt, øe
kaøde z ugrupowaÒ, co uwaøam za rzecz nor-
malnπ, niechÍtnie rezygnuje ze swojej nazwy
dπøπc do jej zachowania, a to stwarza okre-
úlone problemy.

Stanπ≥ pan na czele komitetu wybor-
czego "Liga - Forum". Co to takiego ta
"Liga - Forum"?

- W odpowiedzi na list otwarty z dnia 20
sierpnia 2002 roku jaki ukaza≥ siÍ w gazecie
"Nasz Dziennik" z apelem o jednoúÊ, takøe i
Podkarpackie Forum Samorzπdowe Prawicy
postanowi≥o tÍ jednoúÊ w naszym powiecie
budowaÊ. Osobiúcie uwaøam to za duøy suk-
ces, øe pod szyldem "Liga - Forum" uda≥o siÍ
skupiÊ trzy ugrupowania tj. Liga Polskich
Rodzin, Podkarpackie Samorzπdowe Forum
Prawicy, oraz Prawo i SprawiedliwoúÊ.  W

wyniku szeregu rozmÛw doúÊ trudnych, trzy
ugrupowania prawicowe w naszym powiecie
postanowi≥y zjednoczyÊ siÍ by razem wystar-
towaÊ w najbliøszych wyborach samorzπdo-
wych. Tak powsta≥ Komitet Wyborczy Wybor-
cÛw "Liga - Forum".

Co pan chce powiedzieÊ ludziom, ktÛ-
rzy zapowiadajπ øe nie pÛjdπ do wybo-
rÛw. Sπ to w wiÍkszoúci ludzie o poglπ-
dach prawicowych.

- Przede wszystkim niech mi wolno bÍ-
dzie przypomnieÊ o moralnym obowiπzku
uczestniczenia w wyborach. NastÍpnie sta-
nowczo pragnÍ zaapelowaÊ i poruszyÊ sumie-
nia naszych wyborcÛw by nie zmarnowaÊ
przysz≥ych 4 lat zbliøajπcej siÍ kadencji. Po-
stawmy na ludzi uczciwych, ludzi, ktÛrzy w
naszych úrodowiskach majπ powaøanie, nie
ciπøπ na nich przywary pijaÒstwa, rozwiπz≥o-
úci, korupcji lub inne. Postawmy na osoby,
ktÛre nie k≥amiπ, nie bojπ siÍ spojrzeÊ prosto
w oczy, ktÛre na czarne mÛwiπ czarne a na
bia≥e - bia≥e. Osoby, ktÛre udowodni≥y, øe nie
dbajπ tylko o swÛj w≥asny interes, interes
swojej rodziny i znajomych, ale o dobro
wspÛlne czyli nasze, wreszcie osoby, ktÛre w
drugim cz≥owieku widzπ brata.

Uwaøam, øe narodowi polskiemu po-
trzeba przebudzenia, uúwiadomienia kim je-
steúmy i do czego jesteúmy przeznaczeni,
byúmy nie byli jak ten orze≥ ktÛry razem z
kurami chodzi≥ i dzioba≥ ziarna i niewiele
brakowa≥o by z or≥a zrobi≥a siÍ kura. Jan
Pawe≥ II Papieø mÛwi do nas, zabierajπc nas
na gÛrÍ tak jak w opowiadaniu, gdy przyrod-
nik bierze or≥a na najwyøszy szczyt i mÛwi:
"Orle, ty nie jesteú kurπ, ty jesteú or≥em, krÛ-
lem ptakÛw, przeznaczonym do latania w
przestworzach". Wtedy orze≥ spoglπda w
przestrzeÒ, przeszywa go promieÒ s≥oÒca,
rozpoúciera swe skrzyd≥a i frunie w prze-
stworza bo do nich jest przeznaczony. To, by
pÛjúÊ do wyborÛw to jeszcze ma≥o, by byÊ spo-
kojnym w sumieniu, øe dokona≥o siÍ w≥aúci-
wego wyboru trzeba naprawdÍ podejúÊ z roz-
wagπ do kandydata i w úwietle prawdy pod-
daÊ go weryfikacji. NastÍpnie w zaufaniu
oddaÊ na niego g≥os. Tak spe≥niony obowiπ-
zek wyborczy uwaøam za w≥aúciwy.
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w naszym powiecie w przysz≥ej kadencji.
Jesteúcie doúwiadczonymi samorzπdow-
cami, macie na pewno jakiú program
wyborczy.

- Nasz program, ktÛry dziú kierujemy do
wyborcÛw polega na dzia≥aniu w celu podnie-
sienia poziomu ekonomicznego i warunkÛw
øycia mieszkaÒcÛw powiatu kolbuszowskie-
go. åwiadomi jesteúmy skali problemÛw z
jakimi boryka siÍ nasz powiat. Mamy úwia-
domoúÊ opÛünienia w rozwoju, jednak mocno
wierzymy w zaradnoúÊ mieszkaÒcÛw powia-
tu w ich przedsiÍbiorczoúÊ i upartoúÊ w dπøe-
niu do poprawy sytuacji naszego powiatu.
Program nasz oparty jest o nastÍpujπce prio-
rytety:

r infrastruktura
r edukacja, kultura i rekreacja
r úrodowiska wiejskie
r przedsiÍbiorczoúÊ

W swym programie zapewniamy, øe
bÍdziemy dπøyÊ do budowy i modernizacji
drÛg powiatowych, do przywrÛcenia po≥πcze-
nia kolejowego Kolbuszowa - RzeszÛw (auto-
bus szynowy), budowy wysypiska úmieci. Z
zakresu edukacji bÍdziemy dπøyli do remon-
tÛw szkÛ≥ ponadpodstawowych i ich doposa-
øenia, rozszerzaÊ kszta≥cenie wieczorowe dla
m≥odzieøy, doros≥ych. W dalszym ciπgu
mamy zamiar rozwijaÊ wspÛ≥pracÍ z Uniwer-
sytetem Rzeszowskim doprowadzajπc do
utworzenia Instytutu Biotechnologii w na-
szym powiecie. Zamierzamy takøe urozmaiciÊ
dzia≥alnoúÊ kulturalnπ, zwiÍkszyÊ liczbÍ sty-
pendiÛw socjalnych i naukowych, stworzyÊ
moøliwoúÊ kszta≥cenia i przyuczenia do zawo-
du osÛb niepe≥nosprawnych w ramach szkol-
nictwa integracyjnego i specjalnego.  BÍdzie-
my dπøyÊ rÛwnieø do stworzenia warunkÛw
zwiÍkszenia pomocy weteranom wojny.

W zakresie - úrodowiska wiejskie, bÍ-
dziemy dπøyli do uruchomienia kszta≥cenia
ustawicznego z uwzglÍdnieniem zawodu rol-
nika i pokrewnych, oraz kursÛw specjali-
stycznych zwiπzanych z rolnictwem ekolo-
gicznym i ochronπ úrodowiska naturalnego,
rozwojem drobnej wytwÛrczoúci, agroturysty-
ki, ma≥ej gastronomii itp. BÍdziemy dπøyli do
wymiany pokryÊ dachowych z azbestu w go-
spodarstwach rolnych (stosowna ustawa). W
zakresie przedsiÍbiorczoúÊ g≥Ûwnym celem
naszym bÍdzie pozyskanie i oferowanie tere-
nÛw inwestycyjnych dostÍpnych komunika-
cyjnie, wyposaøonych w infrastrukturÍ.

To zarys naszego programu. Pe≥ny pro-
gram zostanie przedstawiony w nastÍpnym
numerze "Przeglπdu" wraz z kandydatami do
Rady Powiatu.

Kim sπ kandydaci na radnych z listy
"Liga - Forum"?

- Na listach swych skupiamy przede
wszystkim osoby, ktÛre nie skompromitowa≥y
siÍ w swoich úrodowiskach, ktÛre cieszπ siÍ
uznaniem. Sπ to rolnicy, pracownicy fizycz-
ni i umys≥owi, lekarze, nauczyciele, praco-
dawcy i obecni radni. Zapewniam, øe ludzie
ci w swoich úrodowiskach pracy swojπ posta-
wπ úwiadczπ o tym, øe w dzisiejszej rzeczywi-
stoúci moøna szanowaÊ prostych, zwyk≥ych
ludzi, moøna pracowaÊ uczciwie, byÊ leka-
rzem czy nauczycielem z powo≥ania, za pra-
ce wynagradzaÊ godnie i podejmowaÊ decyzje
nie tylko zgodne z prawem, ale takøe z korzy-
úciπ dla spo≥eczeÒstwa.

  Coraz wiÍcej osÛb uwaøa, øe do sa-
morzπdÛw "pchajπ" siÍ ludzie øπdni w≥a-
dzy i pieniÍdzy. Dlatego samorzπdy od
gÛry do do≥u, jak nowotwÛr, poøera ko-
rupcja i øreÊ bÍdzie coraz bardziej. Czy
wobec tego ludzie uczciwi, albo inaczej,
ludzie ktÛrzy chcπ zachowywaÊ jak naj-
wiÍcej Boøych przykazaÒ i domagajπ siÍ
tego od innych powinni angaøowaÊ siÍ w
dzia≥alnoúÊ samorzπdowπ, czy raczej
trzymaÊ siÍ od samorzπdÛw z daleka?

- Odpowiem tak. Za granicπ a szczegÛl-
nie w Europie Zachodniej spotykamy siÍ czÍ-
sto z opiniπ, øe Polacy to z≥odzieje. A przecieø
narÛd polski to ludzie w wiÍkszoúci jednak
szlachetni, ludzie walki, honoru a takøe i
uczciwi. MyúlÍ, øe w tej opinii, ktÛrπ pan
przytoczy≥ jest podobnie. Z perspektywy mi-
nionych 4 lat przepracowanych  Starostwie
powiatowym w Kolbuszowej z satysfakcjπ
przyznajÍ, øe przysz≥o mi pracowaÊ z ludümi
uczciwymi, kompetentnymi i dobrze znajπcy-
mi swoje rzemios≥o. Uwaøam, øe wiedza i
doúwiadczenia moich kolegÛw i koleøanek z
pracy u≥atwi≥a mi jπ i pozwoli≥a szybko pojπÊ
arkana trudnej pracy samorzπdowej. W
szczegÛlny sposÛb chcia≥bym podziÍkowaÊ
Pani Marii Czepiela - kadrowej w Starostwie,
ktÛra swym bogatym i jakøe kompetentnym

doúwiadczeniem dzieli≥a siÍ nie tylko ze mnπ
ale z kaødym nowo przyjÍtym pracownikiem.

To od nas, naszych postaw zaleøy jakie
te samorzπdy bÍdπ. Ocena moja nie dotyczy
osoby starosty i ludzi razem z nim dzia≥ajπ-
cych lub popierajπcych jego dzia≥ania, wielo-
krotnie wymienianych w tym miesiÍczniku co
do ktÛrych w ostatnim czasie grupa radnych
postawi≥a zarzuty. Uwaøam takøe, øe dziú w
szczegÛlny sposÛb potrzeba autorytetÛw, po-
trzeba ludzi uczciwych, ludzi kompetent-
nych, ludzi z charyzmπ. Nie mam wπtpliwo-
úci, øe na czele 60 tys. spo≥ecznoúci taka oso-
ba powinna stanπÊ.

Czy to prawda, øe w najbliøszych wy-
borach samorzπdowych wystartuje pan
na radnego do Rady Sejmiku WojewÛdz-
kiego?

- Mocno rozwaøam takπ ewentualnoúÊ,
gdyø takπ propozycjÍ otrzyma≥em. Uwaøam,
øe nie kolidowa≥oby to z mojπ obecnπ pracπ,
a jeøeli uzyska≥bym zaufanie wúrÛd wybor-
cÛw to z odpowiedzialnoúciπ i zaangaøowa-
niem  bÍdÍ reprezentowa≥ interesy naszego
powiatu.

DziÍkujÍ panu za rozmowÍ.

Kolbuszowa, 2002-09-17

O�WIADCZENIE
W odpowiedzi na apel niedawno przebywajπcego na Ojczystej ziemi najwiÍkszego z

rodu PolakÛw, w wo≥aniu o "jednoúÊ ducha i myúli, jednoúÊ rodzin i jednoúÊ spo≥ecznπ"
oúwiadczamy, øe nie tworzymy odrÍbnych list wyborczych na prawicy w wyborach samo-
rzπdowych do Rady Powiatu  w Kolbuszowej.

 Postanawiamy wspÛlnie stworzyÊ jeden komitet wyborczy pod nazwπ "Liga - Forum".

Liga Polskich Rodzin              Podkarpackie Forum              Prawo i SprawiedliwoúÊ
                                                        Samorzπdowe

Listy do redakcji ...
Kolbuszowa, 20.08.2002 r.

Panie Wicestarosto £eptuch!
Zwracam siÍ z gorπcπ proúbπ do Pana jako osoby publicznej o wyjaúnienie nastÍpujπcej

sprawy i proszÍ jeøeli to moøliwe o szybkπ odpowiedü rÛwnieø na ≥amach miesiÍcznika "Prze-
glπd Kolbuszowski", ktÛry jak zauwaøy≥am nie boi siÍ pisaÊ o rzeczach trudnych i niewygod-
nych.

W tym teø miesiÍczniku przeczyta≥am o tym, øe Pana prze≥oøony nies≥usznie przyzna≥
Panu nagrodÍ w wysokoúci 800 z≥, za jeden czy dwa miesiπce urzÍdowania w Starostwie.
Do tej pory ta kwestia nie zosta≥a rozstrzygniÍta. W czasach gdzie bardzo duøo mÛwi siÍ o
korupcji i ≥apÛwkarstwie tudzieø innych przestÍpstwach uwaøam, øe Pan jako osoba publiczna
utrzymujπca siÍ z pieniÍdzy podatnikÛw za honor powinien sobie poczytaÊ wyjaúnienie tego
zarzutu jaki zosta≥ skierowany pod Pana adresem.

Jestem przekonana, øe na wasze postÍpowanie patrzπ nie tylko osoby w starszym wie-
ku, ale i m≥odzieø, ktÛra z osÛb takich jak Pan powinna braÊ przyk≥ad. Nie chcia≥abym byÊ
nietaktowna, ale Panie Wicestarosto ja w tym samym dniu kiedy postawi≥by mi ktoú taki za-
rzut, odda≥abym te pieniπdze i dπøy≥a do jak najszybszego wyjaúnienia tej sprawy. Zw≥asz-
cza, øe przy Pana zarobkach, jak s≥ysza≥am to oko≥o 6 000 z≥. na miesiπc, to te 800 z≥. jest
kroplπ w morzu.

Jeszcze raz Pana proszÍ o wyjaúnienie tej sprawy.
 J. Ch.

(Nazwisko i adres zastrzeøone do wiadomoúci redakcji)

Jan Serafin
   Bogdan  Romaniuk

JÛzef Kardyú
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W ostatnich miesiπcach temat Od-
dzia≥u Sztucznej Nerki pojawia siÍ na
kaødej sesji Rady Powiatu. Czy nie le-
piej by≥oby moøe ten oddzia≥ szpitala
zlikwidowaÊ, øeby obecne w≥adze po-
wiatu mia≥y z nim úwiÍty spokÛj...

- Oúrodek Sztucznej Nerki, zwany teø
Oddzia≥em Sztucznej Nerki, obecnie Od-
dzia≥em Dializoterapii i Nefrologii Szpita-
la Powiatowego funkcjonuje w Kolbuszowej
od 1975 roku. G≥Ûwnym jego zadaniem jest
opieka nad pacjentami, u ktÛrych wiodπcπ
chorobπ jest choroba nerek. Przygotowuje-
my rÛwnieø pacjentÛw do transplantacji
nerek. Wykonano jπ juø u 32 pacjentÛw dia-
lizowanych w naszym oúrodku. Nasz oúro-
dek zapewnia wysokospecjalistycznπ opie-
kÍ dializacyjnπ i nefrologicznπ. Posiadamy
jednπ z najlepszych w úwiecie stacji uzdat-
niania wody, oraz nowoczesnπ aparaturÍ
dializacyjnπ. Nasz oúrodek naleøy do naj-
bezpieczniejszych w Polsce pod wzglÍdem
zakaünoúci - nie ma ani jednej osoby chorej
na øÛ≥taczkÍ typu B. Oddzia≥ s≥uøy pacjen-
tom nie tylko z powiatu kolbuszowskiego,
ale rÛwnieø z powiatu mieleckiego, tarno-
brzeskiego, sÍdziszowsko - ropczyckiego i
rzeszowskiego. Wydaje mi siÍ, øe tylko oso-
ba ciÍøko chora umys≥owo mog≥aby realizo-
waÊ takie pomys≥y jak likwidacja tego od-
dzia≥u.

Konkretnie, jakie korzyúci przynosi
dla kolbuszowskiego SP ZOZ. Warto w
ten oddzia≥ inwestowaÊ?

- Dializoterapia jest dyscyplinπ me-
dycznπ w ktÛrπ warto zainwestowaÊ, gdyø
wyniki leczenia nerkozastÍpczego (dializy

W dializoterapiÍ warto
inwestowaÊ...

Z doktorem Mieczys≥awem Maziarzem, zastÍpcπ dyrektora
SP ZOZ, ordynatorem Oddzia≥u Sztucznej Nerki, radnym
Rady Powiatu w Kolbuszowej rozmawia Benedykt Popek.

+ transplantacja) sπ najbardziej wymierne,
pomyúlne i efektywne. Dializoterapia i Ne-
frologia to nie tylko prestiøowa strona kol-
buszowskiego szpitala, ale rÛwnieø sπ to
fundamenty jego dobrych wynikÛw finanso-
wych. Dla przyk≥adu przytoczÍ wyniki fi-
nansowe poszczegÛlnych oddzia≥Ûw w roku
2001:
Oddz. Intens. Opieki Med. - 36 398
Chirurgia - 440 234
Ginekologiczno - Po≥oøniczy + 765 697
Noworodkowy - 617 389
WewnÍtrzny - 644 003
DzieciÍcy + 34 339
Urologia - 471 079
Nefrologia + 138 612
Dializoterapia + 821 969

Bilanse dodatnie majπ tylko Oddzia≥y
Dializoterapii i Nefrologii 960 581 z≥. Od-
dzia≥y Ginekologiczno - Po≥oøniczy z Nowo-
rodkowym 148 308 z≥., oraz Oddzia≥  Dzie-
ciÍcy 34 339 z≥. Nasze dobre wyniki finan-
sowe moøliwe by≥y do osiπgniÍcia nie tylko
dziÍki doskona≥ej aparaturze, ale rÛwnieø
dziÍki doskona≥ej organizacji pracy i bardzo
dobremu przygotowaniu fachowemu leka-
rzy i pielÍgniarek.

Pana oddzia≥ mÛg≥by przynosiÊ jesz-
cze wiÍksze korzyúci gdyby uda≥o siÍ go
rozbudowaÊ.

- ZakoÒczenie prac i otwarcie rozbudo-
wanego Oddzia≥u Nefrologii mia≥o nastπpiÊ
w dniu 17 czerwca tego roku. Straty w sen-
sie nie pozyskania pieniÍdzy dla kolbu-
szowskiego SP ZOZ z powodu nie otwarcia
i nie wykorzystania tego obiektu mogπ
wynosiÊ juø w tym roku oko≥o jednego mi-

liona nowych z≥otych. Po prostu do kasy
kolbuszowskiego SP ZOZ nie wp≥ynie ok. 1
mln z≥. w tym roku (!). W  nastÍpnych la-
tach mogπ to juø byÊ miliony. Brak bowiem
dobrego Oddzia≥u Nefrologii utrudnia na-
szπ konkurencyjnoúÊ i zmniejsza moøliwoúÊ
pozyskania nowych pacjentÛw na dializote-
rapiÍ.

To prawda, øe z chwilπ rozpoczÍcia
inwestycji nie by≥o pozwolenia na budo-
wÍ?

- W chwili rozpoczÍcia budowy dyspo-
nowaliúmy projektem budowlanym i posia-
daliúmy wiÍkszoúÊ uzgodnieÒ branøowych.
To pozwoli≥o na przyjÍcie dotacji z tzw. kon-
traktu wojewÛdzkiego w kwocie 150 tys. z≥.
przeznaczonych na rozbudowÍ Oddzia≥u
Nefrologii. NadmieniÍ tutaj, øe trzydziestu
szeúciu dyrektorÛw jednostek medycznych
nie otrzyma≥o úrodkÛw, gdyø w stosownym
terminie nie dysponowali rachunkami, a ja
je posiada≥em.

MÛwi siÍ, øe budowa realizowana
jest sposobem gospodarczym. Na czym
to polega?

- W naszym przypadku prowadzenie
budowy polega na tym, øe nie ma g≥Ûwne-
go wykonawcy a poszczegÛlne etapy budo-
wy sπ realizowane przy nieodp≥atnej pomo-
cy wielu osÛb, pod úcis≥ym nadzorem spe-
cjalistÛw z danej branøy. Wszystkie prace
sπ koordynowane przeze mnie. To daje po-
nad 50% oszczÍdnoúci.

W tym miejscu chcia≥bym najserdecz-
niej podziÍkowaÊ za spo≥ecznπ, bezintere-
sownπ pracÍ wszystkim niøej wymienio-
nym: w pierwszej kolejnoúci Zarzπdowi i
pracownikom UrzÍdu Miasta i Gminy w
Kolbuszowej za bezproblemowe przygoto-
wanie niezbÍdnej dokumentacji. Serdecz-
nie dziÍkujÍ p. Hopkowi i ludziom z Zak≥a-
du Gazowniczego, p. Serwatce i Kuligowi,
oraz pracownikom Zak≥adu Energetyczne-
go, p. Skowronowi i Lisowi z Gospodarki
Komunalnej, p. Wyce i Czarneckiemu z
MPB, p. S≥omiÒskiemu za codzienny wielo-
miesiÍczny nadzÛr, pracownikom Prefabe-
tu za sprawne przygotowanie konstrukcji
stalowych i betonu. DziÍkujÍ p. Michno za
nieodp≥atne pe≥nienie funkcji kierownika
budowy i p. Tarnowskiemu za ponad rocz-
ne bezp≥atne pe≥nienie funkcji Inspektora
Nadzoru Inwestorskiego. DziÍkujÍ p. Strze-Doktor Mieczys≥aw Maziarz najlepiej czuje siÍ wúrÛd pacjentÛw.



11przeglπd KOLBUSZOWSKINr 113

leckiemu i jego ekipie za nieodp≥atne wyko-
nanie fundamentÛw, p. Mazurowi za wie-
lomiesiÍczne czuwanie nad przestrzega-
niem bezpieczeÒstwa pracy. DziÍkujÍ
wszystkim dobrym ludziom z Kolbuszowej,
KosÛw, ZarÍbek, Weryni, Huty Komorow-
skiej, Kopci i Wilczej Woli. DziÍkujÍ kie-
rownikom grup specjalistycznych p. Perlic-
kiemu, Kubikowi, Niemcowi za sprawne
prowadzenie robÛt.

Tu naleøy powiedzieÊ, øe na wykona-
nie wszystkich prac otrzymaliúmy tylko
wspomniane 150 tys. z≥. zaú aktualna war-
toúÊ budynku wynosi ok. 750 tys. z≥.

Sukcesem pana jako spo≥ecznika i
wielu wymienionych tu osÛb jest wznie-
sienie nowego, okaza≥ego budynku dla
Oddzia≥u Dializoterapii i Nefrologii,
natomiast sukcesem pana Zbigniewa
Lenarta jako starosty jest doprowadze-
nie do zablokowania rozbudowy. Nikt
nie wierzy≥, øe mu siÍ to uda. Jednak
uda≥o mu siÍ. Budowa stoi. Czy uda mu
siÍ teraz doprowadziÊ do rozbiÛrki tego
obiektu?

- Wydaje mi siÍ, øe do tego nigdy nie
dojdzie gdyø Oddzia≥ Dializoterapii i Nefro-
logii ma strategiczne znaczenie dla SP
ZOZ. Spo≥eczeÒstwo miasta Kolbuszowej i
powiatu na dalsze destrukcyjne dzia≥ania
pana starosty nie pozwoli. Aktualnie w czÍ-
úci nefrologicznej prace budowlane i insta-
lacyjne sπ wykonywane w 80%. Ta czÍúÊ
mog≥a byÊ oddana do uøytku, jak juø powie-
dzia≥em 17 czerwca, ale pan starosta do-
szed≥ do wniosku, øe NerkÍ trzeba znisz-
czyÊ, pacjentÛw oddaÊ do DÍbicy, Stalowej
Woli i do Mielca. Nie mia≥a dla niego zna-
czenia argumentacja, øe pracÍ moøe straciÊ
40 osÛb zatrudnionych na Nerce, i kilkaset
osÛb zatrudnionych w szpitalu.

Dla pana starosty niewaøne sta≥o siÍ
dobro spo≥eczne. Za mojπ pracÍ spo≥ecznπ
zaczπ≥ domagaÊ siÍ ukarania mnie za tzw.
"zaniechania przy prowadzeniu inwesty-
cji". Pan starosta chce mnie lekarza karaÊ
za pracÍ spo≥ecznπ, pozabranøowπ, ktÛra
nie wchodzi w zakres moich obowiπzkÛw
s≥uøbowych. Ja za tÍ pracÍ w tym roku
otrzyma≥em od podsekretarza stanu w
MZiOS pani dr Ireny Morcinek 1 aparat
sztucznej nerki, a w ciπgu siedmiu ostat-
nich lat otrzyma≥em aø 11 takich aparatÛw,
za oko≥o 700 tys. z≥.

Pan Lenart, ten ktÛry wszed≥ na sta-
rostÍ tylnymi drzwiami, chce mnie karaÊ za

Budynek szpitala Oddzia≥u Sztucznej Nerki stoi i czeka ...

"PodziÍkowanie" wicestarosty Ryszarda £eptucha z upowaønienia
starosty Zbigniewa Lenarta dla doktora Mieczys≥awa Maziarza za
rozbudowÍ Oddzia≥u Sztucznej Nerki Szpitala Powiatowego w Kol-
buszowej.

to, øe jako radny i przewod-
niczπcy Klubu Radnych
AWS na zebraniach, na
ktÛre by≥ zapraszany, przy
omawianiu problemÛw
zwiπzanych z budowπ Sta-
rostwa wraz z grupπ rad-
nych zwrÛci≥em uwagÍ, øe
2 + 0 to jest 2, a nie 4 lub
6. Starosta przez wiele
miesiÍcy utrudnia≥ za≥a-
twianie prostych spraw
zwiπzanych z budowπ i
prowadzi≥ dzia≥ania, ktÛre
mia≥y skompromitowaÊ
mnie i grupÍ kilkunastu
radnych, ktÛra mu zawie-
rzy≥a i zaufa≥a. Pan staro-
sta nie tylko nas oszuka≥
ale zaczπ≥ niszczyÊ!

 Utrzymuje pan rozle-
g≥e kontakty z lekarzami
podobnych specjalizacji.
S≥ysza≥ pan øeby gdzie-
kolwiek w naszym woje-
wÛdztwie, czy kraju, by≥
taki przypadek gdzie
starosta nie wspiera lecz
przeszkadza?

- To co wyprawia sta-
rosta Lenart w naszym po-
wiecie, za przyzwoleniem a
nawet poparciem znanych
osÛb, to jest nieprawdopo-
dobne i niemoøliwe do za-
istnienia w innych powia-
tach.

Starosta Lenart nie
jest wiÍc jedynπ osobπ
ktÛra panu przeszkadza?

- Nie. Nie jest jedynπ. Razem z nim
dzia≥a wicestarosta Ryszard £eptuch i cz≥o-
nek Zarzπdu Powiatu Adam Przyby≥o. Po-
pierajπ ich radni: Janusz Kosiak, Jerzy
Wilk, radni zwiπzani ze Stefanem Orze-
chem: Aleksandra Frπczek, Zbigniew Lube-
ra, Kazimierz Pieniek, oraz radni zwiπza-
ni z SLD i PSL na czele z W≥adys≥awem
Mytychem i Stanis≥awem Mazanem. Gdy-
by nie oni to starosta juø dawno z≥oøy≥by re-
zygnacjÍ, lub zosta≥ odwo≥any.

A ci, ktÛrzy najbardziej pomagajπ?
- NajwiÍcej pomogli mi: sekretarz po-

wiatu Bogdan Romaniuk, przewodniczπcy
Rady Powiatu Dariusz Büdzikot i byli
cz≥onkowie Zarzπdu Powiatu: Eløbieta

WrÛbel, Benedykt
Popek i Marek Bryk.
Zawsze mog≥em teø
liczyÊ na wsparcie
przewodniczπcego
Klubu Radnych Pod-
karpackiego Samo-
rzπdowego Forum
Prawicy Tadeusza
Pos≥usznego i wszyst-
kich cz≥onkÛw tego
klubu. W tym miejscu
chcia≥bym im z≥oøyÊ
za wszelkπ przychyl-
noúÊ i pomoc w rozbu-
dowie Oddzia≥u

Sztucznej Nerki serdeczne BÛg Zap≥aÊ.
MieszkaÒcom miasta i powiatu da≥

siÍ pan poznaÊ jako dobry lekarz, ale i
spo≥ecznik. Zapewne nie zaprzestanie
pan dzia≥alnoúci spo≥ecznej na rzecz
swojego úrodowiska i w najbliøszych
wyborach bÍdzie pan kandydowa≥?

- PracujÍ na rzecz tego miasta juø po-
nad 28 lat i nadal chcia≥bym uczestniczyÊ
w programowaniu i w realizacji jego rozwo-
ju, w szczegÛlnoúci zaú kszta≥ceniu m≥odzie-
øy i ochrony zdrowia. Otrzyma≥em propozy-
cjÍ kandydowania do Sejmiku WojewÛdzkie-
go, ale bÍdÍ kandydowa≥ do Rady Powiatu.

Moøna wiedzieÊ z jakiej listy?
- Z listy "Liga - Forum". Uwaøam, øe

radni tej grupy dajπ najwiÍcej nadziei spo-
≥eczeÒstwu na w≥aúciwy, dynamiczny roz-
wÛj, zapewnienie uczciwoúci, sprawiedliwo-
úci i prawdy. Jest to grupa kreujπca warto-
úci chrzeúcijaÒskie oraz patriotyczne posta-
wy moralno etyczne, wykluczajπce przede
wszystkim prywatÍ i koniunkturalizm. Li-
derzy, radni PSFP stanowiπcy trzon tej gru-
py udowodnili, øe potrafiπ walczyÊ o uczci-
woúÊ. Nie bojπ siÍ malwersantÛw i oszustÛw,
ktÛrzy wykorzystujπ w≥adzÍ do prywatnych
celÛw. Nie dali siÍ przekupiÊ ani zaszanta-
øowaÊ. Jeúli nie im, to komu wierzyÊ...

DziÍkujÍ za rozmowÍ.  ØyczÍ w dal-
szej pracy SzczÍúÊ Boøe, oraz jak naj-
szybszego zrealizowania rozpoczÍtej in-
westycji.



12 przeglπd KOLBUSZOWSKI  Nr 113

Zregenerowaæ siê
w duszy swojej...

Po≥oøona jest 35 km na pÛ≥noc od Rzeszo-
wa, wúrÛd piaszczystych pÛl i øywicznych la-
sÛw - pozosta≥oúci po rozciπgajπcej siÍ ongiú
wielkiej Puszczy Sandomierskiej. Od karczowa-
nia puszczaÒskich lasÛw, pierw pod folwark krÛ-
lewski (XVIII w.), nastÍpnie pod wieú galicyjskπ
(XIX w.), wywodzi siÍ nazwa tej miejscowoúci.

W pobliøu Korczowisk nie ma øadnych
oúrodkÛw przemys≥owych, øadnych "trucicie-
li". Jest tam wiÍc niczym nie skaøona gleba,
woda, zdrowe powietrze. Co rano ciszÍ, spo-
kÛj, przerywa pianie kogutÛw, na dniu  gdzieú
w oddali moøna us≥yszeÊ warkot ciπgnika, wie-
czÛr zaú poszczekiwanie psÛw lub saren pasπ-
cych siÍ pod lasem.

W tej leúnej wiosce øyli kiedyú, modlili siÍ
i pracowali rodzice proboszcza parafii Podwyø-
szenia Krzyøa åw. w Rzeszowie ksiÍdza kano-
nika Franciszka Ko≥odzieja, rolnicy - Stefania z
domu Sondej i Antoni Ko≥odziej. Tam rodzili
oraz kszta≥towali dobrym s≥owem i przyk≥adem
swoje dzieci: JÛzefa, Jana, AnnÍ, Franciszka i
W≥adys≥awa. Uczyli ich wraøliwoúci, pracowi-
toúci, dobroci, skromnoúci, mi≥oúci do Boga i do
ludzi. Pan BÛg zauwaøy≥ i nagrodzi≥ rodzinÍ
Ko≥odziejÛw. DwÛch synÛw - Franciszka i W≥ady-
s≥awa powo≥a≥ do stanu kap≥aÒskiego. Kiedy po-
zosta≥e dzieci w poszukiwaniu lepszego, a moøe
løejszego chleba wyemigrowa≥y z Korczowisk, a
øycie Antoniego i Stefanii dobieg≥o koÒca pozosta-
≥a pusta, wydawa≥oby siÍ niepotrzebna zagroda.

Walory rekreacyjno - wypoczynkowe swej
zagrody rodzinnej w Korczowiskach pierwszy
dostrzeg≥ brat ks. Franciszka - Janek, gÛrnik
mieszkajπcy na ålπsku. Wyremontowa≥ on sta-
ry, odziedziczony po rodzicach drewniany do-
mek, by mÛc przyjeødøaÊ do niego razem z øonπ
i dzieÊmi i wypoczywaÊ. On to zainspirowa≥ ks.
Franciszka w jubileuszowym 2000 roku do zre-
alizowania podobnego dzie≥a - czyli zaadapto-
wania pozosta≥ych budynkÛw w zagrodzie -
domu murowanego ze stajenkπ i stodo≥y na ko-
úcielny oúrodek rekolekcyjno - wypoczynkowy.

Po niespe≥na trzech latach ømudnych prac,
podczas ktÛrych, jak wspomina ks. Franciszek
- "Pan BÛg nieustannie pomaga≥ a diabe≥ cza-
sem bardzo przeszkadza≥" - powsta≥ piÍkny
obiekt, mieszczπcy dziesiÍÊ kilkuosobowych
pokoi z ≥azienkami, kuchniÍ, jadalniÍ, oraz salÍ
do modlitwy. Na podwÛrku stanÍ≥a figura Matki
Boøej, trysnÍ≥a fontanna, wyros≥y trawniki. Opo-
dal pojawi≥a siÍ specjalna wiata do palenia ogni-
ska, ≥awki, jest boisko do siatkÛwki, bÍdzie kort
tenisowy, a w dalszej przysz≥oúci moøe i basen.
Rozleg≥π ≥πkπ, naleøπcπ takøe do oúrodka moø-
na dojúÊ (ok. 1 km) do lasu "KamieÒskie Morgi"
na grzyby, jagody leúne, borÛwki bruszwice, je-
øyny. Przy odrobinie szczÍúcia moøna tam zo-
baczyÊ jelenia, lisa, dzika, bobra, ciekawe oka-
zy ptakÛw, p≥azÛw i gadÛw. U sπsiadÛw rolni-
kÛw moøna kupiÊ zdrowe mleko, prosto od kro-
wy a takøe ziemniaki do pieczenia w ognisku.

UkoÒczony Dom rekolekcyjno - wypo-
czynkowy "Korona" parafii Podwyøszenia
Krzyøa åw. w Rzeszowie, na ojcowiünie úp.
Stefanii i Antoniego Ko≥odziejÛw w Korczo-
wiskach - tak brzmi pe≥na nazwa oúrodka - zo-

Korczowiska to niewielka wioska w parafii Mazury, posiadajπca ≥adny
koúciÛ≥ek p.w. Chrystusa KrÛla, szko≥Í "tysiπclatkÍ", asfaltowe drogi, i
co najwaøniejsze spokojnych mieszkaÒcÛw i pracowitych.

Ceremonia poúwiÍcenia oúrodka. Drugi od lewej ks. Franciszek Ko≥odziej, ks. Wies≥aw Dopart
i ks. inf. JÛzef Sondej.      Fot. B. Popek.

sta≥ uroczyúcie poúwiÍcony i otwarty w dniu 21
lipca br. CeremoniÍ poprzedzi≥a Msza úw. od-
prawiona w miejscowym koúciÛ≥ku przez ks.
infu≥ata JÛzefa Sondeja, w asyúcie ks. kanoni-
ka Franciszka Ko≥odzieja, ks. misjonarza z Bia-
≥orusi, oraz ksiÍøy proboszczÛw z sπsiednich pa-
rafii. Obecny by≥ rÛwnieø proboszcz parafii
Mazury ks. Wies≥aw Dopart. WúrÛd goúci moø-
na by≥o zauwaøyÊ cz≥onkÛw rodziny ks. Fran-
ciszka, ofiarodawcÛw, sponsorÛw, parafian rze-
szowskich i mazurskich. Udzia≥ we mszy bra≥a
rÛwnieø 17-osobowa grupa m≥odzieøy niepe≥-
nosprawnej, tzw. "Muminki" z Krakowa-Stra-
domia, oraz ich opiekunowie i rodzice - pierw-
si pensjonariusze tego oúrodka.

W wyg≥oszonej homilii ks. infu≥at nawiπ-
za≥ m.in. do potrzeby modlitwy i wypoczynku.
- "Przypomnijmy sobie jak Pan Jezus niejedno-
krotnie, po kilku dniach kiedy naucza≥, g≥osi≥
EwangeliÍ, mÛwi≥ do aposto≥Ûw - a teraz idücie
na miejsce osobne i odpoczyÒcie sobie. Cz≥owiek
poczπtku XXI wieku - mÛwi≥ ks. infu≥at - po-
trzebuje takich osobnych miejsc, potrzebuje roz-
maitych podobnych oúrodkÛw. Zw≥aszcza lu-
dzie øyjπcy w mieúcie, ktÛrzy sπ dzisiaj bardzo
nerwowi, zmÍczeni tym tempem øycia, zatru-
wani przez niezdrowπ øywnoúÊ, spaliny, miesz-
kajπcy w blokach. Cz≥owiek musi odpoczπÊ nie
tylko fizycznie ale i psychicznie, zregenerowaÊ
siÍ w duszy swojej, odnaleüÊ pokÛj dla swojej
duszy, skupiÊ siÍ nad samym sobπ, nad celem
swojego øycia. I to jest w≥aúnie zadaniem takich
oúrodkÛw. Ten w≥aúnie obiekt bÍdzie mÛg≥ s≥u-
øyÊ dobremu celowi, przyczyniaÊ siÍ dla chwa-
≥y Boøej.(...) I stπd wyraøamy my kap≥ani tutaj
obecni - kontynuowa≥ ks. Infuat - i wszyscy zgro-
madzeni wielkπ radoúÊ z tego, øe w≥aúnie ksiπdz
kanonik Franciszek doprowadzi≥ do zorganizo-
wania takiego piÍknego oúrodka. ModliÊ siÍ bÍ-
dziemy aøeby Pan BÛg b≥ogos≥awi≥ tej inicjaty-
wie, aøeby ten oúrodek mÛg≥ jak najd≥uøej s≥u-
øyÊ dla chwa≥y Boøej i dla dobra ludzi."

Po Mszy úw. zebrani przeszli na podwÛr-
ko oúrodka "Korona", gdzie uczestniczyli w ce-
remonii poúwiÍcenia przez ks. Inf. Sondeja oka-

za≥ego krzyøa, figury Matki Boøej Niepokalane-
go PoczÍcia, nastÍpnie g≥Ûwnych czÍúci budyn-
ku oraz podwÛrka. Przedstawiciele wypoczy-
wajπcych niepe≥nosprawnych "MuminkÛw"
przekazali podziÍkowanie i bukiet polnych
kwiatÛw. Fundator oúrodka i zarazem jego bu-
downiczy ks. Franciszek - jak to on, zawsze
skromny i radosny - w kilku s≥owach przedsta-
wi≥ cele tegoø oúrodka, krÛtkπ jego historiÍ, z≥o-
øy≥ rÛwnieø podziÍkowanie wszystkim, ktÛrzy
siÍ w jakikolwiek sposÛb przyczynili do jego po-

Za utrzymaniem w mocy decyzji woje-
wody, a tym samym za utrzymaniem staro-
úcie dotychczasowych poborÛw g≥osowali rad-
ni tzw. prawicy: Adam Przyby≥o , Jerzy Wilk,
Janusz Kosiak, Ryszarda Czapka i Aleksan-
dra Niezgoda. Radni RP "Ojczyzna" (Orzech):
Zbigniew Lubera, Aleksandra Frπczek, Ka-
zimierz Pieniek. Radni PSL:, Stanis≥aw Ma-
zan, Jan Niemczyk, Stefan Wrzask, Stani-
s≥aw Koúcielny, Wac≥aw Pogoda. Radni SLD:
W≥adys≥aw Mytych, Jan Mierzwa.

Zbigniew Lenart za swojπ pracÍ staro-
sty nadal otrzymuje 6 779 z≥. WkrÛtce, o ile
radni z wymienionych opcji nie wybiorπ go na
nastÍpnπ kadencjÍ, otrzyma trzymiesiÍcznπ
odprawÍ stanowiπcπ trzykrotnoúÊ jego mie-
siÍcznych poborÛw, z tym øe zgodnie z ustawπ
nie moøe przekroczyÊ 20 - krotnoúci najniøsze-
go wynagrodzenia, tj. 760 z≥. BÍdzie to wiÍc
kwota 15.200 z≥. Podobnπ odprawÍ otrzyma za
swojπ pracÍ wicestarosta Ryszard £eptuch.

   Agnieszka Sondej

wstania. Na koniec zaprosi≥ chÍtnych do zwie-
dzenia obiektu, oraz do ogniska na pieczonπ na
kijku kie≥baskÍ.

Oúrodek rekolekcyjno - wypoczynkowy
"Korona" w Korczowiskach jest otwarty i dostÍp-
ny nie tylko dla parafian Podwyøszenia Krzyøa
z Rzeszowa, ale dla wszystkich chÍtnych z
ca≥ego naszego regionu a nawet kraju. Miej-
scowoúÊ ta ma bezpoúrednie po≥πczenie au-
tobusowe PKS zarÛwno z Rzeszowem, jak i
Kolbuszowπ.

Skorzystajmy z tego miejsca. Ksiπdz Fran-
ciszek - jak to on, skromny i radosny, kochajπcy
Pana Boga i wszystkie jego stworzenia - zapra-
sza i czeka ...

Utrzymali pobory ...
cd. ze str. 7

Benedykt Popek
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Moje
wspomnienia

z tamtych lat cd.

Dzieci po raz pierwszy mie≥y okazjÍ znaleüÊ siÍ w takich oko-
licznoúciach. Nadmieniam, øe opiekunkπ dzieci z OstrÛw Tuszow-
skich by≥a pani Wilkowa. Niestety oprÛcz podziwiania miejscowo-
úci przez ktÛre mknπ≥ nasz pojazd z rozradowanymi pasaøerami, w
samym Zakopanym spotka≥o nas duøe rozczarowanie. Przewodnik,
ktÛry mia≥ nas oprowadzaÊ (wycieczka organizowana przez "Gro-
madÍ") na wstÍpie obwieúci≥: " Wybaczcie, øe nie jestem w dobrej
kondycji, ale wczoraj koÒczy≥em przewodnictwo w wycieczce dla
turystÛw zagranicznych, a na zakoÒczenie balowaliúmy do rana.
KrÛtki by≥ plan zwiedzania. Podejúcie na Giewont, wyjazd kolejkπ
na Kasprowy Wierch to plon 3-dniowej wycieczki. CÛø by≥o zrobiÊ,
zawsze  by≥a to wycieczka w gÛry. W 1964r. odby≥o siÍ w Kolbuszo-
wej "åwiÍto Pieúni". Organizatorem by≥ pan Sarapuk wizytator od
úpiewu, ktÛry uczy≥ przez jakiú czas w TrzÍsÛwce. On zachÍca≥ nas
do wziÍcia udzia≥u w taj uroczystoúci, w ktÛrej wziÍ≥y udzia≥ miej-
scowe szko≥y z Kolbuszowej. WystÍp odby≥ siÍ na rynku obok zabyt-
kowej studni. Repertuar obejmowa≥ pieúni patriotyczne. W ciπgu
nastÍpnych lat zosta≥em ojcem dwÛch cÛreczek, zmieni≥o to mÛj
dotychczasowy tryb øycia. Kiedy podros≥y, lubi≥em czÍsto po lekcjach
przebywaÊ z nimi w parku. Tam by≥o cudownie, zw≥aszcza wiosnπ.
åpiewa≥y ptaki, tulipanowiec okrywa≥ siÍ piÍknym kwieciem. Moø-
na by≥o zobaczyÊ pozosta≥oúci po klombach kwiatowych, przed daw-
nym pa≥acem, gdzie nieúmia≥o wyrasta≥y resztki roúlin kwiatowych.
Czy ten pa≥ac nie mÛg≥ istnieÊ do dziú i byÊ chlubπ przesz≥oúci TrzÍ-
sÛwki? WspomnÍ, øe obok normalnej 7-klasowej szko≥y istnia≥a
oúwiata dla uczniÛw, ktÛrzy ukoÒczyli szko≥Í podstawowπ. By≥a to
tzw. SPR ( Szko≥a Przysposobienia Rolniczego) Z nimi nawiπza≥em
kontakty w dziedzinie kulturalnej. WspÛlnie z kierownikiem szko-
≥y panem Wπsowiczem opracowaliúmy utwory sceniczne, nastÍpnie
wystawialiúmy je w szkole i po za niπ. M≥odzieø bardzo chÍtnie
udziela≥a siÍ w tych zajÍciach. Istnia≥ rÛwnieø kurs umoøliwiajπcy
ukoÒczenie VII klasy dla tych, ktÛrym naukÍ przerwa≥a wojna. I tak
øycie p≥ynÍ≥o dzieÒ za dniem. WrÛcÍ jeszcze do pisma pana Nowa-
kowskiego.  Mimo, øe w latach 60-tych  minÍ≥o 20 lat, jak opuúci≥
TrzÍsÛwkÍ i PolskÍ, nie zapomnia≥ o niej. Pewnego dnia na mojej
lekcji wszed≥ kierownik pan Wπsowicz z listem od pana Nowakow-
skieho z Londynu. Ze s≥Ûw tego listu bi≥a tÍsknota za krajem i TrzÍ-
sÛwkπ. By≥y to wzruszajπce s≥owa wielkiego Polaka. Nie zapomnia≥
o dzieciach. Obok listu znalaz≥y siÍ w ma≥ej paczce rakietki do te-
nisa i globus do geografii. Nowakowski zmar≥ w 1963r. ChcÍ jesz-
cze wspomnieÊ o wspania≥ej wspÛ≥pracy miÍdzy kierownikiem  pa-
nem Wπsowiczem a gronem nauczycielskim. Podziwia≥em jego sto-
sunek do podw≥adnych. Na kaødym kroku widaÊ by≥o u niego wie-
dzÍ i kulturÍ przy wspÛ≥øyciu i innymi osobami. Takich rzeczy nie
zapomina siÍ do koÒca øycia. Jednoczeúnie dobrze uk≥ada≥y siÍ sto-
sunki miÍdzy ludnoúciπ i szko≥π. Osobnπ sprawπ by≥y bardzo dobre
wspÛ≥øycie z ks. Jubilatem dawnym proboszczem, ktÛry by≥ w prze-
sz≥oúci kapelanem wojskowym. Mimo, øe by≥ bardzo nerwowym, za
to ciekawie opowiada≥ o dawnych czasach. Lubi≥ graÊ w brydøa. Z
czasem odszed≥ ks.WÛjtowicz a nowym proboszczem zosta≥ obecny
ks.pra≥at Tadeusz Kulig. CzÍste herbatki i spotkania uprzyjemnia≥y
codzienne øycie. Nie wynika≥y z tych spotkaÒ jakieú z≥e strony. By≥y
to czasy. kiedy nauka religii zosta≥a usuniÍta ze szko≥y. WiÍcej s≥Ûw
chcia≥em poúwiÍciÊ ks.Tadeuszowi Kuligowi. By≥ i jest kap≥anem
wielkiej pracowitoúci, lubianym przez swoich parafian  i innych. Za
swojπ dzia≥alnoúÊ (budowa kaplicy w Ostrowach Baranowskich) by≥
szykanowany przez w≥adze PRL. Obecnie mimo sÍdziwego wieku
nadal jest twÛrczy. Buduje nowy piÍkny koúciÛ≥. Mimo, øe up≥ynÍ-
≥o wiele lat od mojego pobytu z rodzinπ w TrzÍsÛwce, to dobre wspo-
mnienia pozosta≥y w pamiÍci, co jakiú czas odwiedzam te strony.
Nadszed≥ czas, øe trzeba by≥o jednak opuúciÊ TrzÍsÛwkÍ poniewaø
zaistnia≥a moøliwoúÊ pracy w mojej rodzinnej miejscowoúci i za-
mieszkania we w≥asnym domu.  cdn.

Stanis≥aw Biesiadecki

Konkurs o tytu≥ "Najlepszego Sportowca"
Gimnazjum nr 2 rozstrzygniÍty!

Nagrody za drugie i trzecie miejsce sponsorowa≥ dyrektor Gimnazjum nr
2  oraz Rada RodzicÛw.

KoÒcowa klasyfikacja konkursu: dziewczÍta - I m. Natalia Czyøewska, II
m. Katarzyna Nagaú i III m. Joanna Kostuj, ch≥opcy - I m. £ukasz Nowak, II
m. Dariusz Cis≥o, III m. Jacek Kwaúny.

Poczπtkiem nowego roku szkolnego rozpoczÍ≥a siÍ kolejna edycja konkur-
su o tytu≥ "Najlepszego sportowca" szko≥y.  Nagrody czekajπ!

A. ZieliÒska, G. GÍbarowski

ZE SKARBNICY MEDYCYNY LUDOWEJ
Aby mieÊ hemoroidy " z g≥owy ", a raczej z " d...", wystarczy zasto-

sowaÊ jeden z poniøszych leczniczych sposobÛw, stosowanych od stuleci z
pozytywnym skutkiem przez znachorÛw i szamanÛw w rÛønych krajach.
Pierwszym, lecz wcale nie eskimoskim sposobem leczenia hemoroidÛw jest
zastosowanie lodowych czopkÛw. £atwo je wykonaÊ wlewajπc wodÍ do gu-
mowej rÍkawiczki. Ci co lubiπ inne kszta≥ty czopkÛw wlejπ wodÍ do dowol-
nej formy - de gustibus non est disputandum.

Czopki w trakcie kuracji trzymamy we wiadomym miejscu od pÛ≥ do
jednej minuty raz dziennie, w ciπgu 5 - 10 dni. Odwaøni trzymajπ czopki aø
do rozpuszczenia siÍ lodu.W regionach deficytowych w gumowe rÍkawicz-
ki, wodÍ i zamraøarki, a obfitujπcych w ziemniaki zaleca siÍ czopki wyko-
nywaÊ z tych ostatnich.Nie poleca siÍ jednak frytek mroøonych kupowanych
w sklepie. D≥ugoúÊ czasu jednorazowego leøakowania kartoflanych czopkÛw
w ciπgu dnia lub nocy dowolna. Po kaødym wyprÛønieniu zmieniamy czo-
pek. Innym dobrym sposobem jest potraktowanie  chorego miejsca dymem,
powsta≥ym z drobno posiekanego czosnku, rzuconego na mocno rozgrzany
kamieÒ lub ceg≥Í. Aby leczniczy dym nie rozprasza≥ siÍ, kamieÒ wk≥adamy
do wiadra, a nastÍpnie siadamy na nim. KuracjÍ powtarzamy 1 - 3 razy
dziennie aø do skutku.

åwietnym lekarstwem przeciw hemoroidom jest sok z jarzÍbiny. Na-
leøy go piÊ 3 razy dziennie po 100 gramÛw. Do soku dodajemy trochÍ cukru
i popijamy wodπ. Kuracja trwa od tygodnia do miesiπca. Pijemy tylko úwie-
øy sok, aby z kompilacji soku, cukru i wody, po pewnym czasie, nie powsta-
≥o coú innego, poniewaø nastÍpne porady zdrowotne musia≥yby dotyczyÊ
wπtroby czy nerek. Mimo skutecznych terapii schorzenie to bÍdzie wraca≥o
jak bumerang, dopÛki chory nie zmieni sposobu myúlenia i nastawienia do
øycia. Gabinety proktologÛw sπ pe≥ne ludzi myúlπcych bardzo konserwatyw-
nie, trzymajπcych siÍ kurczowo przesz≥oúci, bojπcych siÍ jπ porzuciÊ, odpu-
úciÊ sobie. WúrÛd nich sπ takøe ludzie drobiazgowi, skrupulatni, przesadnie
oszczÍdni lub nawet skπpi.

Prezes GRS "MILENIUM" Adam Harchut wraz z £ukaszem Nowakiem
i  Nataliπ Czyøewskπ.

Og≥oszony na poczπtku roku 2001/2002 konkurs mia≥ wy≥oniÊ ucznia
i uczennicÍ, ktÛrzy najczÍúciej reprezentowali naszπ szko≥Í w zawodach
sportowych, osiπgajπc przy tym najlepsze wyniki.

Uczniowie walczyli o punkty, ktÛre przyznawane by≥y wed≥ug miejsca
i rangi zawodÛw zgodnie z ustalonym wczeúniej regulaminem. Sklasyfiko-
wanych zosta≥o 52 ch≥opcÛw i 38 dziewczπt. Rywalizacja trwa≥a do ostatnich
dni roku szkolnego, a rÛønice punktowe w koÒcowej klasyfikacji by≥y mini-
malne (w grupie ch≥opcÛw pierwsze miejsce 112 pkt. a  drugie 111 pkt.).

G≥Ûwnπ nagrodπ by≥y dwa rowery gÛrskie ufundowane przez prezesa GKS
"Milenium" Adama Harchuta.

Szaman
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MiÍdzy 1-8 wrzeúnia br. na kortach Grzegorza Nowaka odby≥y siÍ I
Otwarte Mistrzostwa Kolbuszowej w Tenisie Ziemnym Kobiet. Turniej spo-
tka≥ siÍ z bardzo duøym zainteresowaniem tenisistek z powiatu kolbuszow-
skiego.

I Otwarte Mistrzostwa
Kolbuszowej

w Tenisie Ziemnym Kobiet

GRAND PRIX Kolbuszowej
w Tenisie Ziemnym (debel)

Niedziela 15 wrzeúnia br. by≥a piÍknym widowiskiem dla
wszystkich tych ktÛrzy chociaø trochÍ interesujπ siÍ tenisem.
W≥aúnie w tym dniu odby≥o siÍ GRAND PRIX Kolbuszowej w
Tenisie Ziemnym (debel). W Turnieju wziÍ≥o udzia≥ 7 par po-
dzielonych na dwie grupy.

Jak siÍ okaza≥o by dostaÊ siÍ na "szczyt" naleøa≥o wyka-
zaÊ siÍ nie lada umiejÍtnoúciami i sporym zaangaøowaniem ,
bowiem "pary" by≥y bardzo wyrÛwnane. Spotkanie zakoÒczy-
≥o siÍ zwyciÍstwem Jacka FurmaÒskiego i Grzegorza Cudo,
ktÛrzy po "ostrej" walce pokonali Grzegorza Nowaka i Marci-
na Nowaka 2-0 (7-5, 7-6).

Tradycyjnie juø po zakoÒczeniu turnieju finaliúci otrzy-
mali z rπk Burmistrza MiG Kolbuszowa Zbigniewa Chmielo-
wa oraz Radnego Marka Gila okaza≥e Puchary.

Wszyscy uczestnicy sierpniowo-wrzeúniowych Mistrzostw
Kolbuszowej w Tenisie Ziemnym bardzo serdecznie i ciep≥o
dziÍkujπ za stworzonπ atmosferÍ i sprawnπ organizacjÍ:
1.Burmistrzowi MiG Kolbuszowa Zbigniewowi Chmielowcowi,
2.Radnemu MiG Kolbuszowa Markowi Gilowi,
3.Grzegorzowi Nowakowi

Na bardzo duøe podziÍkowania zas≥ugujπ takøe kibice,
ktÛrzy bardzo ciep≥o dopingowali kaødego zawodnika.

Tenis ziemny to piÍkny sport, dlatego warto zaczπÊ tre-
nowaÊ, gdyø nastÍpne mistrzostwa juø za rokÖ

Wszystkie spotkania by≥y bardzo wyrÛwnane i dostarczy≥y zarÛwno
zawodnikom jak i kibicom, sympatykom tenisa wiele emocji. O wysokim
poziomie turnieju i wyrÛwnanej stawce pokaza≥o spotkanie fina≥owe pomiÍ-
dzy: Krystynπ DudziÒskπ, a Ma≥gorzatπ Fryc, gdzie zakoÒczy≥o siÍ ono zwy-
ciÍstwem P. DudziÒskiej   2-1(6-1, 5-7, 6-3).

Po spotkaniu fina≥owym odby≥o siÍ zakoÒczenie turnieju. Finaliúci
otrzymali  puchary wrÍczone przez Burmistrza MiG Kolbuszowa Zbignie-
wa Chmielowca oraz  Radnego MiG Kolbuszowa Marka Gila. ZwyciÍzca
otrzyma≥ takøe nagrodÍ pieniÍønπ.

Podczas turnieju  uwagÍ zwrÛci≥  piÍkny doping kilkudziesiÍciu kibi-
cÛw, ktÛrzy w niedzielne popo≥udnie duchem byli z zawodnikami.

Po zakoÒczeniu spotkania wszyscy zebrani dyskutowali na temat
przysz≥oúci tenisa ziemnego  w Kolbuszowej.

A oto koÒcowa klasyfikacja uczestniczek turnieju:
1. Krystyna DudziÒska
2. Ma≥gorzata Fryc
3. Dorota Niezgoda
4. Maria Ragan

Burmistrz Z. Chmielowiec wrÍcza Puchar zwyciÍøczyni turnieju K. DudziÒ-
skiej.

Zebrani uczestnicy po zakoÒczeniu turnieju.

5. Ksenia ZieliÒska
6. Katarzyna Kogut
7. Natalia DudziÒska
8. Gabriela Nowak

(-)

Uczestnicy turnieju o GRAND PRIX Kolbuszowej (w deblu).

"Gorπco" na kortach

GRAND PRIX Kolbuszowej
w Tenisie Ziemnym

W dniach 12-18 sierpnia odby≥ siÍ  X Jubileuszowy Tur-
niej w GRAND PRIX  Kolbuszowej w Tenisie Ziemnym.

W turnieju wziÍ≥o udzia≥ 20 tenisistÛw.
W pÛ≥finale wystπpili:

G. Cudo - W. Bπba 2-0 (6-1, 6-1)
G. Nowak - J. FurmaÒski 2-0 (6-4, 6-3)

W finale Grzegorz Cudo spotka≥ Grzegorza Nowaka i zakoÒczy≥ siÍ
on wynikiem 2-0 (6-0, 6-0) dla G. Cudo.

Turniej Jubileuszowy o GRAND PRIX Kolbuszowej sta≥ na bardzo
wysokim poziomie sportowym i organizacyjnym, za co wszyscy tenisiúci
serdecznie dziÍkujπ organizatorowi turnieju Grzegorzowi Nowakowi.

(-)
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JAKO JEDYNA W KOLBUSZOWEJ FIRMA

 GENE MULTI TRADE
OFERUJE PA—STWU US£UGI:

RADIESTEZYJNE:
r wykrywanie szkodliwych dla zdrowia promieniowaÒ
r zabezpieczanie ludzi i zwierzπt przed w/w promieniowaniem
r wykrywanie pozytywnych energii w otoczeniu cz≥owieka
r wyznaczanie miejsc poboru wody(studnie)
r radiestezyjna aranøacja przestrzeni dzia≥ek budowlanych
przed i po zabudowie
r aranøacja przestrzeni wewnÍtrznej i zewnÍtrznej budynkÛw
wg chiÒskiej sztuki Feng Shui
r radiestezyjne badanie przydatnoúci lub szkodliwoúci dla zdro-
wia lekÛw, pokarmÛw i innych substancji
r radiestezyjne badanie stanu energetycznego i øywotnoúci ca-
≥ego organizmu lub jego poszczegÛlnych systemÛw i narzπdÛw
r przywracanie prawid≥owego obiegu energii w organizmie oraz
jego energetyczne do≥adowanie
r energetyzowanie wody i innych p≥ynÛw w celach leczniczych,
kosmetycznych,spoøywczych

PEDAGOGICZNE I MNEMOTECHNICZNE:
r Êwiczenia dla dzieci i doros≥ych poprawiajπce pamiÍÊ
r Êwiczenia dla dzieci dyslektycznych poprawiajπce pisanie i
czytanie
r Êwiczenia motywujπce do nauki i podnoszπce samoocenÍ dziecka
r Êwiczenia poprawiajπce koncentracjÍ i komunikacjÍ z otoczeniem

PSYCHOLOGICZNE
I PSYCHOTERAPEUTYCZNE:

r Êwiczenia dla dzieci i doros≥ych pozwalajπce wyjúÊ z kryzysÛw
psychicznych
r psychotroniczne leczenie nowotworÛw
r psychotroniczne leczenie na≥ogÛw , w tym oty≥oúci
r uzdrawianie chorÛb poprzez  technikÍ "WYBACZENIA"
r Êwiczenia kreowania pozytywnego obrazu samego siebie i
úwiata
r Êwiczenia psychologiczne zwiÍkszajπce skutecznoúÊ kaødego
biznesu
r Êwiczenia antystresowe i relaksacyjne(dla zdrowych i chorych)

INNE:
r komponowanie i pisanie tekstÛw,hase≥,wierszy reklamowych
i okolicznoúciowych (úluby, rocznice,urodziny,imieniny i inne)
w konwencji powaønej i satyrycznej
r korepetycje z wychowania fizycznego, gier  sportowych i p≥y-
wania
r organizowanie kursÛw dla dzieci i doros≥ych o tematyce wy-
øej przedstawionej

JUØ W  XI 2000 KURS ROZWOJU OSOBOWOåCI
I POPRAWY PAMI CI DLA DZIECI

I M£ODZIEØY!
JUØ OD DZISIAJ, KORZYSTAJ•C Z POMOCY
NASZEJ FIRMY, ROZWI•ØESZ PROBLEMY,

KT”RE OD WIELU LAT BY£Y
DLA CIEBIE

NIE DO POKONANIA!

GENE MULTI TRADE
mgr EUGENIUSZ JANCZYK

ul.Pi≥sudskiego 12/7 36-100 Kolbuszowa
tel.(0-17) 22 72 689 , 0691 886 948

PCK - ludziom w potrzebie
Od sierpnia br. rozdawane sπ w biurze PCK, przy ul. Tyszkie-

wiczÛw úrodki higieny i czystoúci. Z pomocπ przyszli dyrektorzy i
nauczyciele - opiekunowie Szkolnych KÛ≥ PCK, ktÛrzy sami odebrali
w/w artyku≥y i wg sporzπdzonej przez nich listy, rozdajπ potrzebu-
jπcym w szko≥ach.

Dotπd z takiej pomocy skorzysta≥o 111 osÛb (moøe skorzystaÊ
jeszcze 15), na ≥πcznπ sumÍ 4,500 z≥.

W naszym regionie trwa jeszcze akcja "Wyprawka dla øaka".
W tym roku jest ona bardzo skromna, a to ze wzglÍdu na ma≥e

zainteresowanie sponsorÛw, instytucji i osÛb prywatnych.
Korzystajπ z niej osoby w podesz≥ym wieku oraz rodziny wie-

lodzietne.
Zofia Szyd≥o

ZR PCK Kolbuszowa

Nowootwarty

Zak³ad Us³ug Pogrzebowych

EDEN
Oferuje:

kompleksowe us³ugi pogrzebowe
pomniki - grobowce- dy¿ur ca³odobowy

najni¿sze ceny w regionie
siedziba: Kolbuszowa - obok ko�cio³a

pw. �w. Brata Alberta
punkt: Cmolas - obok ko�cio³a

tel. 227 27 67, kom. 0 691 947 855
Miros³aw Niedzielski
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STACJA KONTROLI POJAZD”W
Kolbuszowa GÛrna 275, tel./fax 017/ 22 73 466,  0 601 59 68 47

Czynne:
poniedz. piπtek - 800 - 1800, sobota 800 - 1400

BADANIA TECHNICZNE - PRZEGL•DY REJESTRACYJNE
q samochody osobowe - dostawcze do 3,5 t
q ciπgniki rolnicze
q samochody z instalacjπ gazowπ, - motocykle

OFERUJEMY:
q czÍúci zamienne do samochodÛw krajowych i zagranicznych
q klocki hamulcowe
q szczÍki
q elementy zawieszenia i uk≥adÛw kierowniczych
q t≥umiki
q amortyzatory - Wymiana Gratis
q oleje: SHELL WYMIANA GRATIS!!!

BP WYMIANA GRATIS!!!
q filtry oleju i powietrza
q kompleksowπ diagnostykÍ pojazdÛw
q naprawy, regulacje - na miejscu. SUPER OFERTA

qqqqq regulacja geometrii zawieszenia na najnowszym urzπdzeniu komputerowym firmy BEISSBARTH

BEZP£ATNIE:
q sprawdzimy pe≥nπ geometrie zawieszenia pojazdu - przy zakupie 4 szt. opon dotyczy rÛwnieø naszego centrum

serwisowego ogumienia - (Plac GS Kolbuszowa), tel. 22 74 359
q zatankowanie 5 l gazu lub umycie swojego samochodu w myjni samochodowej -

po wykonaniu okresowego badania technicznego.

HurtowniaHurtowniaHurtowniaHurtowniaHurtownia

"AGA""AGA""AGA""AGA""AGA"

Na to CiÍ staÊ! Najniøsze ceny!

HurtowniaHurtowniaHurtowniaHurtowniaHurtownia

"AGA""AGA""AGA""AGA""AGA"
i SKLEP FIRMOWY

SAMOOBS£UGOWY
zapraszajπ PaÒstwa na codzienne zakupy
artyku≥Ûw spoøywczych i przemys≥owych

oraz do BARU "MIå"
Kolbuszowa, ul. Rzeszowska 7

(dawny plac manewrowy nauki jazdy LOK)
Czynny od 700 - 2000, w sob. 700- 1500

Z a p r a s z a m y

PROFESJONALNE
US£UGI

PARKIECIARSKIE
poleca:

F.U.H. STOLREM
Mazur Ryszard

36-100 Kolbuszowa, ul. Sawy 14
tel. 0 17 2273 200,  kom. 0605 281968

ZAKRES US£UG:
q przygotowanie pod≥oøa,
q uk≥adanie oraz renowacja parkietÛw,
q bezpy≥owe szlifowanie parkietÛw oraz pod≥og
q lakierowanie-polerowanie,
q montaø schodÛw, barierek,
q montaø paneli úciennych oraz  pod≥ogowych,

z a p r a s z a m y
N I S K I E  C E N Y ! ! !
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WALOR

BIURO HANDLOWE 36-100 Kolbuszowa, ul. Towarowa 4. Tel. centrala:  017/ 22 71 567, 7445 111, fax:  017/ 2273 976

PRZEDSI BIORSTWO HANDLOWO - US£UGOWE

ZAPRASZAMY W GODZ. 7.00 - 18.00, SOBOTA 7.00 - 13.00

BLACHY DACHOWE

SYSTEMY RYNNOWE

STOLARKA DREWNIANIA

OKNA DACHOWE

BOAZERIA MDF I PCV

POD£OGI PANELOWE

P£YTY KARTONOWO-GIPSOWE

CHEMIA BUDOWLANA

OCIEPLENIA

BRAMY GARAØOWE

SYSTEM RATALNY,
CENY PRODUCENT”W,
TRANSPORT GRATIS!

PCV

S I D I N G

      aks     !
Art. Papiernicze i BiuroweArt. Papiernicze i BiuroweArt. Papiernicze i BiuroweArt. Papiernicze i BiuroweArt. Papiernicze i Biurowe

Kolbuszowa, ul. Piekarska 11

Oferuje:
q artyku³y biurowe, szkolne

q papier komputerowy, rolki do kas fiskalnych DRESCHER
q materia³y eksploatacyjne do komputerów, drukarek, ksera

(tonery, atramenty, aplikatory, taœmy barwi¹ce)

q druki akcydensowe

q papiery: POLSPED, POLLUX i inne

q przybory do pisania

ZAPRASZAMY:
pon. ñ pt. 900 ñ 1700, sob. 800 ñ 1300

tel. 22 72 815
Pe≥na obs≥uga biur i urzÍdÛw z dostawπ  na miejsce

P

OKNA Drewno PCV Aluminium
Szyby niskoemisyjne  k=1,1 W/m2 tel. (0-17) 22 72 594

PHU Posejdon, ul. Rzeszowska 7, 36-100 Kolbuszowa (budynek LOK)

PAKFOL SERAFIN Sp. jawna

Zak³ad Us³ugowo - Produkcyjno - Handlowy
STAL - BET - Adam Fory�

36-100 Kolbuszowa, ul. Jana Wiktora 15, tel. (0-17) 22 72 047
Zapraszamy na zakupy hurt-detal oferujπc w cenach konkurencyjnych:

l p≥ytki ceramiczne l kleje l korek úcienny i posadzkowy
Czynne od 800 - 1600, sobota od 800 - 1500

Ponadto oferujemy beton z transportem.

1

FHU "Super  Czas"
Stanis³aw Jadach

36-100 Kolbuszowa, ul. 11 Listopada 13,
(obok dworca PKS-PKP)  tel. (0-17) 22 74 096

Sprzedaø: l zegarkÛw l zegarÛw l budzikÛwl kalkulatorÛw l innego
asortymentu l Us≥ugi zegarmistrzowskie.

Gwarantujemy wysokπ  jakoúÊ towarÛw i  us≥ug.

2

3

4

1
3

2

4
Kolbuszowa, ul. Kiliñskiego 4 (boczna Pi≥sudskiego, tel. (0-17) 2273 241,

tel./fax (0-17) 2273 240, www.pakfol.pl, e_mail: pakfol@pakfol.pl
Oferuje do sprzedaøy:

l rÍkaw foliowy PE bezbarwny l rÍkaw foliowy PE kolorowy l taúmy fo-
liowe termokurczliwe l woreczki z folii (wszystkie wy2miary) l worki na
úmieci l nadruk w czterech kolorach l reklamÛwki l ciπgniÍcie rekawa

z powierzonego PE.

SPRZEDA¯   DETALICZNA
ul. Handlowa 3  36-100 Kolbuszowa

tel:  017/  22 72 800,   22 73 183
Oferuje czÍúci zamienne do samochodÛw krajowych,

zachodnich i japoÒskich
q klocki q szczÍki q tarcze i bÍbny hamulcowe q amortyzatory

q filtry q os≥ony gumowe q pasy zÍbate q rozrzπdu
q wielorowkowe q czÍúci zawieszenia q uk≥adÛw kierowniczych

 q sprzÍg≥a q termostaty q sprÍøyny zawieszenia q t≥umiki
q pompy wody i paliwa q lusterka q elementy uk≥adÛw
zap≥onowych q przewody wysokiego napiÍcia q czujniki

i wy≥πczniki q t≥umiki q uszczelki i simmeringi q ≥oøyska
q úwiece q oleje q wycieraczki q ch≥odnice, zderzaki

ZAPRASZAMY DO WARSZTATU SAMOCHODOWEGO
NA  SZYBKA  I  FACHOW•  WYMIAN 

v AMORTYZATOR”W v KLOCK”W v SZCZ K,
v TARCZ HAMULCOWYCH

 v OLEJ”W v FILTR”WT£UMIK”W
Czynne w godz. 7:00 - 17:00 ,  soboty 7:00 - 13:00

PROMOCJA!!!
MONTAØ AMORTYZATOR”W T£UMIK”W - GRATIS

BEZP£ATNA WYMIANA OLEJ”W I FILTR”W
MONTAØ KLOCK”W SZCZ K LUB TARCZ HAM. - TYLKO 10 z≥

WALOR
HURTOWNIA MOTORYZACYJNA
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SKLEP MOTORYZACYJNY

vvvvv akcesoria samochodowe
vvvvv czê�ci zamienne do samochodów

krajowych i zagranicznych

FHU

Kolbuszowa, ul. Jana Paw³a II 6 �Manhattan�
tel. (0-17) 227 51 11 gsm 0 601 836 495

Z A P R A S Z A M Y !

AUTO MAR-JAN
CZ å∆I I AKCESORIA

Kolbuszowa, ul. 11 Listopada 15/1
(naprzeciwko budowy Starostwa Powiatowego)

Czynne:
poniedzia≥ek- piπtek 800 - 1730, soboty 800 - 1430

tel./fax 017/ 22 75 053, 0 605 96 23  80

DO SAMOCHOD”W KRAJOWYCH I ZAGRANICZNYCH

przeglπd
KOLBUSZOWSKI
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Czynne:
pn - pt  800 - 1800, sobota 800 - 1400

Pl. Wolnoúci 59, 36-100 Kolbuszowa
tel./fax 22 73 402, 22 74 730

Oferuje:
, wczasy
, wycieczki
, bilety autokarowe - krajowe

i miÍdzynarodowe
, bilety lotnicze - krajowe

i miÍdzynarodowe
, ubezpieczenia
, XERO

Zapraszamy w godz. 900-1700

w soboty  900-1300

KOLUMBUS
Biuro

Podró¿y

“Bilans” SC
oferuje swoje us≥ugi w zakresie:

n prowadzenia ksiπg podatkowych,
    zasady ogÛlne, rycza≥t
n prowadzenie ewidencji VAT
n prowadzenie ZUS

n sporzπdzania deklaracji

RYSZARD HAPTAå
Kolbuszowa, ul. 22 Lipca 13

tel. 22 72 100, 74 44 888

WITOLD STAGRACZY—SKI
Kolbuszowa, ul. Koúciuszki 10

tel. 22 70 396


